
Obecní zpravodaj
Ostrožské Lhoty

DUBEN 2022  •  ČTVRTLETNÍK OBČANŮ OSTROŽSKÉ LHOTY  •  CENA 10Kč

První letošní vítání občánků v naší obci
Z dalšího obsahu zpravodaje: Po dvou letech se v naší obci konala Fašanková obchůzka, neschází ani pravidelná  
rubrika Vyfoť se s celebritou, turisté ocenili Stanislava Kuřinu a Ukrajinka Ivanna Hensirovska má v naší obci druhý domov.



Vítání občánků 20.3. 2022 

Foto na titulní straně: std. Foto a koláž: Stanislav Dufka. 
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Nový pomocník pro práci po obci
Pro zefektivnění prací v obci jsme pořídili  

nový multifunkční malotraktor SOLIS 26.

K traktoru bylo pořízeno toto příslušenství:

• čelní nakladač, 

• traktorový podkop,

• výklopný přívěs – vlečka,

• štěpkovač,

• mulčovač,

• přední radlice na sníh.

SLOVO STAROSTY
Milí spoluobčané,
jaro máme v plném prou-

du, slunce a delší den nám vlé-
vají novou sílu a optimismus 
do těla. 

Bohužel sotva jsme se zba-
vili covidové šlamastiky, je zde 
neutěšená válečná situace na 
Ukrajině, která se nás osobně 
dotýká. Spousta našich občanů 
se účastnila a účastní humani-
tárních sbírek na pomoc lidem 
z Ukrajiny, kteří tuto pomoc 
potřebují, a to darováním potřebných věcí, případně penězi. 
Všem patří velké poděkování.

Členky lhotského červeného kříže uspořádaly humanitární 
sbírku zdravotnických potřeb, případně převzaly příspěvek, za 
který byl zdravotnický materiál koupen a již odeslán. Děkuji 
členkám červeného kříže a všem, kteří přispěli.

Proběhla humanitární sbírka matrací pro město Užhorod, 
kterou organizoval pan Hensirovský.  Prostřednictvím Bohda-

na Hensirovského zastupitelstvo města Užhorod děkuje lhot-
ským občanům za darované matrace. 

V naší obci bylo poskytnuto ubytování několika lidem z 
Ukrajiny, kteří uprchli před válkou.

A to:
• v Pastoračním domě P. A. Šuránka (2 děti, 2 ženy, 2 muži),
• v ubytovně na hřišti (maminka se dvěma chlapci z Poltavy),
• v soukromí rodinného domu (3 ženy),
• v soukromí rodinného domu Kaucových – maminka se 
dvěma chlapci ze Sumi,
• v soukromí rodinného domu Hensirovských – jedna žena.

Děti již navštěvují naši ZŠ, kde se jim líbí. Pedagogové naší 
školy velmi dobře zvládají situaci ohledně dorozumívání a výu-
ky těchto žáků. Používají moderní technologii, aby se děti mezi 
sebou mohly domluvit. Pedagogům a vedení školy děkuji. 

Všichni dospělí z Ukrajiny se snaží zapracovat v novém 
zaměstnání, což je pro ně velká úleva. Práci našli například v 
Cukrárně u Budařů, ve společnosti Jukka, v Ekosparu a v ZŠ a 
MŠ v Ostrožské Lhotě.

Všichni tito lidé jsou vděční za pomoc a moc děkují.

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

Nový multifunkční malotraktor
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Získané dotace
Rád se s Vámi podělím o informaci o získaných dotacích.
Na účet obce již byly letos připsány finance za již zrealizo-

vané projekty:
• ze Státního fondu životního prostředí ČR ve výši 75 tis. Kč 
na akci „Obnova vegetace v Ostrožské Lhotě“ realizovanou v 
r. 2021 – výsadba stromů v intravilánu,

Na čem pracujeme:
• Osazení veřejných prostor květinami, a to např. úprava 
prostoru u cukrárny, kolem sochy sv. Jana, před mateřskou 
školkou a další. V zahradě mezi zdravotním střediskem  
a sportovní halou budou vysazeny keře např. rybízu a mu-
chovníku a některé ovocné stromy, např. třešeň a jabloň. 

• ze Státního zemědělského intervenčního fondu přes MAS 
Horňácko a Ostrožsko přišla dotace ve výši 700 tis. Kč za zre-
alizovaný projekt v r. 2020: „Rekonstrukce sociálního zázemí 
a elektroinstalace v MŠ Ostrožská Lhota“, 
• v závěru minulého roku nám přišla dotace z Ministerstva 
životního prostředí na akci „Výsadba krajinné zeleně v obci 
Ostrožská Lhota“, a to ve výši 154 000 Kč. Jednalo se o výsad-
bu 540 různých druhů keřů a 50 stromů třešní. 

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

Úprava prostor před cukrárnou Výsadba zeleně u cukrárny

Výsadba zeleně u MŠ
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• Doplníme herní prvky, např. houpačku, Slikeline a lanov-
ku. Nový kolotoč v proluce v blízkosti cukrárny směrem k 

ulici Zahrada a mini rampy pro koloběžky na Placi již máme 
nainstalované. 

•  Na Placi budou zrenovovány herní prvky obroušením a 
novým nátěrem. 
•  Pracujeme na úpravě vstupu k praktickému lékaři, což 
spočívá ve vybudování nové rampy a schodiště. (Tuto úpravu 
realizujeme svépomocí s šikovnými zaměstnanci obce.)
•    Letos je i v plánu nahradit stávající chodník novým sjez-
dem od silnice až ke vstupu do zdravotního střediska v celko-
vé šířce cca 3 m. 

• Prořezávky lesních ploch – čištění lesa,
• revitalizace zahrady v MŠ, která bude spočívat v odstra-
nění některých přerostlých nebezpečných stromů (borovic a 
smrků) a odborná prořezávka. Tyto činnosti byly posouzeny 
arboristou a konzultovány s dendrologem,
• kontrola stromů u kostela – revize bezpečnostních vazeb, 
taktéž lípy u sportovní haly 

a další.

• Pokud bude přidělena dotace, o kterou máme zažádáno u 
ministerstva pro místní rozvoj, budou v zahradě u MŠ dopl-
něny nové herní prvky pro děti a na venkovní ploše u posilov-
ny budou namontovány fitness prvky
• Budu rád, když společně se členy jednotlivých lhotských 
spolků, klubů a sdružení uspořádáme již tradiční dětský den 
pro děti.
• Dále bude hezké, 
když se nám společný-
mi silami podaří ob-
novit stezku pro pěší v 
lesíku v Hájku, která by 
navazovala na naučnou 
stezku ve včelařském 
areálu v Hájku, kde již 
včelaři naučnou stezku 
budují.
• Představím Vám je-
den z dalších záměrů, 
což je vytvoření stezky 
mezi rybníkem v Mo-
čidlech a cyklostezkou 
směrem na Hluk. Bude 
využita stávající polní 
cesta, podél které bu-
dou umístěna odpo-
čívadla, tzn. lavičky a 

Foto: 12x OU Ostrožská Lhota

Zátěžová zkouška

 Mini rampy pro koloběžky

Kolotoč pro děti

 Mini rampy pro koloběžky

Rampa u zdravotního střediska
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stůl. Stezka by pokračovala kolem rybníka pana Kusáka, dále 
po nové lávce přes potok nad splavem a odtud bude navazovat 
na cyklostezku směrem na Hluk. Vybudování nové lávky již 
bylo okrajově konzultováno s pracovníkem z Povodí Moravy.

• Záměrů, na kterých se nyní pracuje a které se plánují do 
budoucna, je mnohem víc, postupně budete s těmito záměry 
seznámeni i prostřednictvím webových stránek a obecního 
facebooku.

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

Trasa stezky - močidla - cyklo Hluk

Stezka močidla - cyklo Hluk.
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Letos budou realizovány tyto větší projekty:
Momentálně probíhají stavební práce na zakázkách:
„Bezbariérové chodníky podél III/4991 – Ostrožská Lhota 

(Chříb)“

Jedná se o nový chodník v délce cca 300 m. Na tuto zakáz-
ku máme podanou žádost o dotaci na MMR (ministerstvo pro 
místní rozvoj) (přes MAS Ostrožsko a Horňácko).

Upravení prostor autobusové zastávky, vybudování 
parkovacích stání a úprava křižovatky a části místní ko-
munikace Býčiny. Na část projektu, a to zastávku a úpra-
vu místní komunikace, máme podanou žádost o dotaci u 
MMR (ministerstvo pro místní rozvoj).
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Prodej pozemků:
Rád bych Vás požádal, abyste v případě, když budete chtít 

prodat své pozemky, tyto pozemky nejdříve nabídli obci k od-
koupení.

Roman Tuháček, starosta obce

Při těchto stavebních pracích bude využit výkop pro polo-
žení chrániček pro veřejné osvětlení a sdělovací kabel – optiku.

Pro realizaci těchto projektů bude dočasně omezen plynulý 
provoz jak pro pěší, tak pro automobily. Žádáme vás o trpěli-
vost a o zvýšenou opatrnost při procházení kolem staveniště.

Všechny tyto projekty bude realizovat stavební firma Do-
pravní Stavby Silnic s.r.o., která vyhrála výběrové řízení. Tech-
nický dozor investora bude provádět pan Martin Rachůnek.

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

Přeji Vám krásné 
velikonoční svátky.

Ať je prožijete se svými  
blízkými v pohodě  
a ve zdraví

 Roman Tuháček
 starosta obce
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	 	 OBEC	OSTROŽSKÁ	LHOTA	

	 	 687	23	Ostrožská	Lhota	148	

U S N E S E N Í 
ze zápisu č. 1/2022 veřejného zasedání Zastupitelstva obce Ostrožská Lhota 

dne 14. 3. 2022 

Usnesení 1/22/ 1: 

ZO	schvaluje	program	zasedání	zastupitelstva	obce	dne	14.3.2022.	

Pro: 14  Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 1/22/ 2: 
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota schvaluje zařazení rodinného domu s č.p. 432, který je součástí pozemku parc. č. st. 
625, do seznamu podporovaných nemovitostí dle ,,Pravidel pro poskytování peněžitých darů určených na kompenzaci 
nákladů spojených s rekonstrukcí starých rodinných domů a s demolicí starých a následnou výstavbou nových rodinných 
domů v již zasíťovaném území obce Ostrožská Lhota´´ 

Pro: 14  Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 1/22/ 3: 
Zastupitelstvo	obce	Ostrožská	Lhota	schvaluje	podle	„Pravidel	pro	poskytování	peněžitých	darů	určených	na	kom-
penzaci	nákladů	spojených	s	rekonstrukcí	starých	rodinných	domů	a	s	demolicí	starých	a	následnou	výstavbou	
nových	rodinných	domů	v	již	zasíťovaném	území	Obce	Ostrožská	Lhota“	přidělení	peněžitého	daru	ve	výši	80	000,-	
Kč	žadatelům	………………,	oba	bytem	č.	p.	…,	Ostrožská	Lhota	687	23,	na	rekonstrukci	neobydleného	domu	čp.	
432,	který	je	součástí	pozemku	parc.	č.	st.	625	v	k.ú.	Ostrožská	Lhota,	termín	ukončení	stavebních	prací	9/2024,	
termín	čerpání	daru	po	splnění	podmínek	do	12/2024,	to	vše	však	pouze	tehdy,	nabydou-li	žadatelé	vlastnické	právo	
k	předmětné	nemovité	věci	povolením	vkladu	v	zahájeném	řízení	vedeném	u	Katastrálního	úřadu	pro	Zlínský	kraj,	
Katastrální	pracoviště	Uherské	Hradiště	pod	V-1252/2022	nejpozději	do	15.4.2022.	

Pro: 14  Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato 

Usnesení 1/22/ 4: 
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota dle § 85 písm. a) zákona o obcích, schvaluje prodej nemovité věci, a to: 

pozemku nově označeného jako parc. č. 49/9 o výměře 32 m2 v obci a k.ú. Ostrožská Lhota (vzniklého oddělením části z 
pozemku parc. č. 49/7) podle GP č. 1093-50/2022. Kupní cena výše uvedeného pozemku činí 400,- Kč/m2. Náklady spoje-
né s převodem nemovité věci hradí kupující – ……….., Ostrožská Lhota čp. …., 687 23. 

Pro: 14  Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato. 

Usnesení 1/22/ 5: 
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota dle § 85 písm. a) zákona o obcích, schvaluje prodej nemovité věci, a to: 

pozemku nově označeného jako parc. č. 49/8 o výměře 29 m2 v obci a k.ú. Ostrožská Lhota (vzniklého oddělením části z 
pozemku parc. č. 49/7) podle GP č. 1093-50/2022. Kupní cena výše uvedeného pozemku činí 400,- Kč/m2. Náklady spoje-
né s převodem nemovité věci hradí kupující – …………, Ostrožská Lhota čp. ….., 687 23. 

Pro: 14  Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato 

Usnesení 1/22/ 6: 
Zastupitelstvo obce podle § 39 zákona č. 128/ 2000 Sb., zákon o obcích, potvrzuje zákonné zveřejnění záměru prodeje 
části pozemku z parc. č. 49/7 nově označené jako parc. č. 49/9 a nově označenou jako parc. č. 49/8 v k.ú. Ostrožská Lhota 
v době od 25.2.2022 do 14.3.2021. 

Pro: 14  Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato 
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INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

Usnesení 1/22/ 7: 
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota schvaluje budoucí nabytí nemovité věci na základě Smlouvy o budoucí smlouvě da-
rovací, kterou se ………….., bytem Ostrožská Lhota č.p. ….. zavazuje po obdržení výzvy od obce uzavřít smlouvu darovací, 
kdy jako dárce daruje obci Ostrožská Lhota jako obdarované část z pozemku parc. č. 7318 o výměře cca 132 m2 (v k.ú. 
Ostrožská Lhota), jež se bude nacházet se pod nově vybudovanou pozemní komunikací v lokalitě „Za humny“ tak, jak 
bude vyznačeno v geometrickém plánu. Smlouva o budoucí smlouvě je přílohou usnesení. 

Pro: 14  Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato 

Usnesení 1/22/ 8: 
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota schvaluje budoucí nabytí nemovité věci na základě Smlouvy o budoucí smlouvě da-
rovací, kterou se manželé …………………., bytem Ostrožská Lhota čp. ….. zavazují po obdržení výzvy od obce uzavřít smlou-
vu darovací, kdy jako dárci darují obci Ostrožská Lhota jako obdarované část z pozemku parc. č. 6930 o výměře cca 108 
m2 (v k.ú. Ostrožská Lhota), jež se bude nacházet se pod nově vybudovanou pozemní komunikací v lokalitě „Za humny“ 
tak, jak bude vyznačeno v geometrickém plánu. Smlouva o budoucí smlouvě je přílohou usnesení. 

Pro: 14  Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato 

Usnesení 1/22/ 9: 
I. Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota souhlasí s provedenou inventarizací majetku obce za r. 2021. Soupis majetku je 
přílohou usnesení. 

II.Zastupitelstvo obce schvaluje vyřazení movitého majetku obce v hodnotě 140 840,96,- Kč dle přiloženého soupisu. 

Pro: 14  Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato 

Usnesení 1/22/ 10: 
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota podle § 16 zákona č. 250/ 2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, 
v platném znění, schvaluje změnu rozpočtu obce pro r. 2022 rozpočtovým opatřením č. 2/2022, které je přílohou tohoto 
usnesení. 

Pro: 14  Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato 

Usnesení 1/22/ 11: 
Zastupitelstvo obce schvaluje podle § 85 písmene j), zákona 128/2000 sb. o obcích v platném znění, uzavření Smlouvy o 
zápůjčce s žadatelem ……………….. ve výši 100 000 Kč na stavební úpravy v rodinném domě č.p. 385. 

Pro: 14  Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato 

Usnesení 1/22/ 12: 
Zastupitelstvo obce Ostrožská Lhota schvaluje podle „Pravidel pro poskytování peněžitých darů určených na kompenzaci 
nákladů spojených s rekonstrukcí starých rodinných domů a s demolicí starých a následnou výstavbou nových rodinných 
domů v již zasíťovaném území Obce Ostrožská Lhota“ přidělení peněžitého daru ve výši 160 000,- Kč žadateli …………………, 
bytem č. p. …., Ostrožská Lhota 687 23, na demolici neobydleného domu č.p. 139 a č.p. 214 s následnou výstavbou no-
vého domu na pozemku parc.č. st. 397 a parc.č. st. 133 v k.ú. Ostrožská Lhota. Termín ukončení stavebních prací 5/2025. 
Termín čerpání daru po splnění podmínek do 12/ 2025. 

Pro: 14  Proti: 0  Zdrželo se: 0     Usnesení bylo přijato 

	 	 …………………………….		 	 	 	 ……………………………….	

      
      Ing. Roman Tuháček Ing. 

starosta obce
Miroslav Pavelka 
místostarosta obce



11

První vítání občánků v naší obci se v letošním 
roce uskutečnilo předposlední březnovou ne-
děli. Děti vítaly matrikářka Hana Havlíková, 
Milena Dominiková a Alena Lopatová. Do slav-
nostního dopoledne se zapojily i přednášející 
děti z naší školy. Na housle zahrál František 
Hájek mladší, básničky přednesla Ellenka 
Frantová a vystoupily další děti Eliška Štefa-
níková, Liduška Pavelková, Barunka Bočková 
a Kačka Pokorná.

Vítání občánků

Daniela a Vít Žádníkovi s dcerou Anetou, 
Eva a Martin Kusákovi se synem Šimonem,
Petra a František Hájkovi se synem Janem,
Kristýna a Stanislav Machovi se synem Viktorem,

Martina a Erik Pešíkovi se synem Matiasem,
Martina a Martin Bogarovi s dcerou Sárou,
Silvie a Miroslav Lehkoživovi se synem Adamem,
Petra Matuštíková se synem Matteem.

Na obci 20. 3. 2022  
byli slavnostně přivítáni:

Společenská kronika
Naši noví občánci
Matias Pešík, č.p. 523
Sára Bogarová, č.p. 307
Antonín Jíra, č.p. 7

Adam Lehkoživ, č.p. 264
Matteo Matuštík, č.p. 154
Adriana Těthalová, č.p. 78

80 let
Věra Koluchová, č.p. 211
Marie Durnová, č.p. 496

Úmrtí
Vladimír Žajdlík, č.p. 300
Karel Rychlík, č.p. 308
Stanislav Hlušek, č.p. 2
Františka Vlková, č.p. 426
Antonín Mazur, č.p. 366

90 let
Jarmila Vlková, č.p. 415
Božena Lopatová, č.p. 417

Jonáš Hyrák, č.p. 191
Jakub Šuránek, č.p. 548

92 let
Vlasta Žajdlíková, č.p. 250

93 let
Anna Pěnčíková, č.p. 21

Ludmila Malušková, č.p. 421
Milada Filípková, č.p. 330
Květoslava Mojdlová, č.p. 374
Jarolím Máček, č.p. 375
Václav Bajgart, č.p. 345

Foto: std
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„My tři králové jdeme k vám, štěstí, 
zdraví vinšujem vám,“ znělo znovu po 
roční pauze ze lhotských ulic. V loňském 
roce vzhledem k vládnímu nařízení a 
epidemické situaci klasické koledování 
neproběhlo. Po covidové pauze se znovu 
v naší obci konala pravidelná Tříkrálová 
sbírka, která je největší dobrovolnickou 
akcí v České republice. Sbírku organizuje 
každoročně Charita České republiky. 

„Máme jako vždycky dvanáct sku-
pin, dětí by mělo být až 46. V Hluku je 
fotbalový turnaj žáků, ten nám odebral 
některé koledníky. Máme i hodně malič-
ké, nejmladší koledník je Daniel Svoják, 
tomu budou v březnu tři roky,“ prozradi-
la Františka Malůšová.

Tři králové koledovali v naší Lhotě. 
Vybralo se 55 970 korun, nejvíc v historii
Lhoťané byli v letošním roce nejštědřejší v historii Tříkrálové sbírky. Vybralo 
se nejvíc peněz od začátku koledování. Rekordy padaly i v dalších obcích. 
„Je to skutečně rekord, nevěřila jsem tomu,“ potvrdila Františka Malůšová, 
která je v naší obci jednou z hlavních organizátorek sbírky.

Po roční covidové pauze se znovu v naší obci 
konala pravidelná Tříkrálová sbírka.

Ve Lhotě chodilo dvanáct skupin, dětí bylo 46. Foto: 2x std.

Všem požehnal v kostele farář Miro-
slav Reif, který připomněl příběh tří krá-
lů. Poté vyrazili koledníci do lhotských 
ulic.

Tříkrálová sbírka byla poprvé v naší 
Lhotě v roce 2001. Chodí dvanáct skupi-
nek. Není pravidlem, že každá skupinka 
má tři koledníky. Organizátoři přidávají 
do skupinek menší děti. Chodí třeba pět 
nebo šest dětí v tříkrálové skupině. 

Stanislav Dufka

Výsledky sbírky  
za uplynulé roky:
2022 – 55 970,-Kč

2021 – 31 318,-Kč  
(neproběhlo klasické  
koledování)

2020 – 46 773,-Kč

2019 – 44 024,-Kč

2018 – 39 538,-Kč

POMÁHÁME
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Už před zahájením sbírky se vědělo, 
že bude letos část výnosu věnována na 
podporu Domácího hospice Antoní-
nek. Můžete prozradit, co bude kon-
krétně v hospici podpořeno? 

Náš tým domácího hospice ve slože-
ní lékařů, zdravotních sester, sociálního 
pracovníka a dalších odborníků pracu-
je 24 hodin denně po celý rok v celém 
okrese Uherské Hradiště. Pracovníci 
této služby najezdí za volantem aut více 
než 50 000 km ročně. Není proto jedno-
duché zajistit financování mzdových a 
provozních nákladů tohoto tak 
důležitého projektu. Zvláště pak s 
přihlédnutím k tomu, že je hos-
picová péče ze strany zdravotních 
pojišťoven stále podhodnocena. 
Potřebujeme ale také specializo-
vanou zdravotní techniku, kte-
rou u většiny nemocných, o něž peču-
jeme, používáme. Jedná se například o 
koncentrátory kyslíku, dávkovače léčiv, 
odsávačky, pulsní oxymetry, elektrická 
polohovací lůžka, antidekubitní pomůc-
ky a řadu dalších věcí. Budeme se proto 
alespoň něco z této činnosti a pomůcek 
zajistit a podpořit. 

V tiskové zprávě zaznělo, že část peněz 
půjde i na podporu vozového parku. 
Co si pod tím máme představit?

K tomu, abychom mohli sloužit ne-
mocným a různě hendikepovaným spo-
luobčanům, potřebujeme automobily. 
Vzhledem k tomu, že naše terénní soci-
ální a zdravotní služby zajíždí do 48 obcí 
našeho regionu a patří svým rozsahem s 

Poděkování dobrovolníkům i dárcům. Charita děkuje
Vedení Charity Uherské Hradiště děkuje všem dárcům, dobrovolníkům z řad 
dětí, mládeže i dospělých, kteří se letos obětavě zapojili do Tříkrálové sbírky. 
Všichni jste naprosto úžasní a máte náš obdiv. Plně si uvědomujeme, že by 
se bez Vaší pomoci a nasazení sbírka vůbec nemohla uskutečnit. Letos se 
ve Vaší obci podařila tříkrálovým koledníčkům vybrat rekordní částka ve výši 
55 970 Kč. Všem dobrovolníkům i těm, kdo do sbírky přispěli, patří obrov-
ské poděkování! Moc si toho vážíme! Mnohé jistě zajímá, jak bude letošní 
výtěžek Tříkrálové sbírky v působnosti Charity Uherské Hradiště využit. Ve 
všech 46 obcích, které patří pod Charitu Uherské Hradiště, se podařilo vybrat 
celkovou částku 3 307 642 Kč. Obrátili jsme se proto s několika dotazy na 
projektového manažera Charity Dalibora Jiráska. 

více než tisícovkou klientů ročně mezi 
největší v republice, potřebují ke své prá-
ci nezbytně vozový park. Dnes musíme 
myslet také na ekologii. Možná to každý 
neví, ale některé naše pečovatelky použí-
vají ve velké míře jízdní kola. Vzhledem 
k přejezdům mezi obcemi to ale bez aut 
opravdu nejde. Proto chceme postupně 
přejít na elektromobilitu. Jsme rádi, že 
se nám podařilo získat dotaci z Evropské 
unie. Chceme proto našich deset nej-
starších automobilů s větší spotřebou, a 
tím také s vyšším podílem na znečišťo-
vání prostředí, nahradit elektromobily, 

případně hybridy s emisním limitem 95 
g CO2/km. Vzhledem k tomu, že tuto 
dotaci musíme spolufinancovat ve výši 
pěti procent z vlastních zdrojů, chceme 
k tomu využít část výtěžku Tříkrálové 
sbírky.

Stejně jako v minulých letech má sbírka 
pomoci během celého roku také lidem, 
kteří se ne vlastní vinou ocitli v nouzi. 
Kdo na ni může dosáhnout?

Přímá pomoc je cílená na lidi, kte-
ří se ocitli v nouzi či krizi, a není v je-
jich silách, aby tuto situaci sami vyřeši-
li.  Těmto lidem pomáháme překlenout 
toto náročné období mimo jiné finanční 
pomocí. Nejčastěji se jedná o osoby v 

sociální nouzi, která je spojená s dlou-
hodobou nezaměstnaností, nemocí či 
rozpadem manželství. Samotná pomoc 
může být různá, může proběhnout úhra-
dou částky například dlužného nájmu či 
školného, můžeme koupit nutné vybave-
ní do domácnosti, často je to také nákup 
potravin či školních potřeb. 

Jsou nějaká pravidla pro poskytování 
přímé pomoci?

Základním pravidlem je, že naše 
pomoc musí situaci restartovat, aby měl 
konkrétní člověk snahu podílet se na 
zlepšení své nelehké situace. Není proto 
možné, že bychom například za někoho 
uhradili dlužnou částku za energie a do-
tyčný potom dál nebude platit a za půl 
roku přijde znovu pro finanční pomoc. 
Pomáháme proto lidem, kteří se svou 
situaci snaží dlouhodobě řešit s nějakou 
naší službou. Může to být například s 
Centrem svaté Sáry, které je zaměřené na 
rodiny či osamělé rodiče s dětmi.

Peněz se vybralo přece jen více, než se 
očekávalo. Máte ještě nějaké projekty, 
které byste z výtěžku mohli podpořit?

Od spočítání výsledků uběh-
la přece jen krátká doba, takže 
nebyl čas na nějaké velké pláno-
vání. Možná se ale vrátíme k ně-
kterým požadavkům na vybavení 
našich domovů, které jsme nebyli 
zatím schopni realizovat. Dlou-

hodobě chystáme investiční projekt smě-
řující k sestěhování terénních služeb do 
jednoho objektu. Zde potom bude určitě 
potřeba spolufinancování. V průběhu ce-
lého roku se ale může objevit cokoliv, co 
bude nutné řešit. Přece jen nabízíme více 
než dvacet služeb, takže dopředu člověk 
nikdy nemůže vědět, co se stane. Věřte, 
že ať získané prostředky využijeme na 
ten či onen záměr, vždy půjde o smys-
luplné využití k prospěchu potřebných a 
zajištění plynulého chodu našich služeb, 
které celoročně pomáhají nemocným či 
jakýmkoliv způsobem hendikepovaným 
lidem. 

Lenka Fojtíková, pracovnice Charity 
Uherské Hradiště
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Na úvod předvedly děti v divadelním 
vystoupení betlémský příběh. 

„Děkujeme dětem, děkujeme také 
paní Vlaďce Radochové, která se jako 
již tradičně ujala nacvičování, její dceři 
Anežce za záštitu hudební části divadél-
ka. Práce s dětmi je vždy krásná, ale záro-
veň nelehká. Věříme, že si vedoucí právě 
oddychly, že vše dobře dopadlo. Děkuje-
me za vaši trpělivost,“ pochválila Hana 
Machová úvod programu.

Vystupující a přítomné diváky stihl 
pozdravit také farář František Reif, přes-
tože v podobném čase sloužil na Anto-
nínku. „Změnil se termín koledování, 
už jsem měl naplánovanou mši svatou, 
přesto jsem rád, že můžu být alespoň na 
závěr koledování. Vaše vystoupení je ro-

Vánoční koledování bylo poklidnější,  
všiml si místostarosta
Tradiční Vánoční koledování se tentokrát z různých důvodů přesunulo na 
druhý den roku 2022. První neděli nového roku jsme viděli v našem kostele 
dětské divadélko, zazpíval Kameňáček, úryvek z básnické skladby Popelka 
nazaretská přednesla Hana Páčová a Antonín Jelének, dál zazpívaly Děv-
čice z Háječku a na závěr dostal prostor Mužský pěvecký sbor. Všechno 
za doprovodu CM Višňa s primášem Františkem Hájkem. Celým vydařeným 
programem provázeli Hana Machová a Mirek Pavelka.

dinné stříbro občanů Ostrožské Lhoty. 
Do nového roku vám všem přeji lásku, 
radost a pokoj. Přeji vám také vytrvalost, 
abyste se nenechali odradit nikým a ni-
čím, ani těmi hygienickými opatřeními 
ani mikroby, které nás neustále neopouš-
tějí,“ řekl lhotský kněz.

Loňské koledování se kvůli covidu 
neuskutečnilo, to letošní zorganizovala 
farní rada.

„Každý měl svůj podíl, ale hlavní or-
ganizátorem byla farní rada. Myslím, že 
ta změna termínu koledování prospěla, 
bylo to takové poklidnější,“ všiml si je-
den z hlavních organizátorů a zároveň 
místostarosta naší obce Mirek Pavelka. 
A že vánoční koledy zazněly až po svát-
cích? ¨

„Možná si to málokdo uvědomuje, 
ale doba vánoční trvá až do 2. února. Do 
té doby můžeme zpívat vánoční písnič-
ky,“ upozornil Mirek Pavelka.

Na závěr si vzal slovo Antonín Je-
lének. „Chtěl bych poděkovat Hance a 
Mirkovi za krásné provázení celým od-
polednem. Ty krásné střípky několika 
vystoupení dali dohromady. Slyšeli jsme 
hodně moudrosti. Moc jim děkuji,“ řekl 
na závěr bývalý starosta Lhoty.

  Stanislav Dufka

Celým vydařeným programem provázeli 
Hana Machová a Mirek Pavelka

V programu vystoupil také dětský soubor Kameňáček. Foto: 2x std.

ZIMNÍ TRADICE
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Betlémské světlo, plamínek odebra-
ný z věčného ohně, který hoří v jeskyni 
pod bazilikou Narození Páně v Betlémě, 
se stal pro mnohé z nás novodobou vá-
noční tradicí.

Poprvé byl do Rakouska přivezeno 
televizí ORF v roce 1986 jako součást 
vánoční charitativní sbírky na pomoc 
postiženým dětem právě jedním hendi-
kepovaným chlapcem.  

V roce 1989 vídeňský skautský vůd-

Z Betléma až do Lhoty
Dny jsou čím dál víc hřejivé, příroda se probudila k novému životu, Velikonoce 
nám ťukají na dveře, ale vraťme se ještě na malinkou chvilku zpět do Vánoc...

ce zapojil do akce skauty a skautky a díky 
silné skautské mezinárodní základně 
se začalo distribuovat do celé Evropy i 
Ameriky. Už v tomto roce dorazilo i do 
tehdejšího Československa.  

V každém roce vyberou rakouské 
neziskové organizace ze svého středu 
jedno dítě, které v kýženém roce vykona-
lo nadmíru mimořádný skutek, a to jede 
v dostatečném předstihu do Betléma. 

Z Vídně do Betléma se odlétá za od-

Pro Betlémské světlo. Pěšího putování na vlakové nádraží do Ostrožské Nové Vsi a zpět se může 
zúčastnit skutečně každý. Foto: Miroslav Pavelka.

měnu, ale u nás ve Lhotě se pěšího pu-
tování na vlakové nádraží do Ostrožské 
Nové Vsi a zpět může zúčastnit skutečně 
každý. Hrdinský čin není podmínkou!

Ovšem ruku na srdce! Vstávat v so-
botu ráno a jít 5 km tam a zpět, to už po-
třebuje kus statečnosti, síly a sebezáporu. 
Navíc je potřeba vyrazit časně z rána, 
protože vlak v O. N. Vsi staví po všechny 
roky už kolem deváté a na nikoho neče-
ká. 

S nápadem jít pro Betlémské světlo 
pěšky přišli před lety Ondra a Vojta Po-
spíšilovi. Dostali za úkol plamínek pro 
Lhotu zajistit, aby se nesháněl až na po-
slední chvíli v okolních dědinách. Úkol 
zněl jasně a fantazii se meze nekladly. 

Když výzva tenkrát zazněla v 
kostele při ohláškách, přišla urči-
tě nejednomu bláhová. Pár nad-
šenců se našlo a historie předvá-
nočního putování byla na světě. 

Počet a sestava „světlonošů“ 
se léty mění, zdravé jádro však 
zůstává, a navíc jak vidět, krásně 
dozrává. Přestože byla vždy sku-
pina složena z větší části mlad-
šími školními dětmi, vždycky 
poutníci dorazili do cíle včas. 
Plamínek, který urazí tisíce kilo-
metrů, je symbolem míru, lásky, 
naděje a přátelství, jejichž hod-
notu si v těchto dnech uvědomu-
jeme více než jindy.  

 Alka Skřenková

 Naše obec má nový facebookový profil.

Obec Ostrožská Lhota
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Každá doba je nějak krásná …a 
nějak divná. Krásně nevinné je dět-
ství a mládí naše vlastní, našich dětí 
i vnuků, prostě chvilky, kdy jsme 
spolu se svými, povzbuzujeme se, 
podporujeme. Nedobré je, když jsme 
rozděleni. A to je velká bolest naší 
doby. K podpoře individualismu si 
vytvořila naše civilizace spoustu sys-
témů iprostředků. Ty nám umožňují 
vyjadřovat se ke všemu, i když tomu 
ani za mák nerozumíme, prosazovat 
své pohledy i šířit bludy…a hlavně 
rychle. K čemu nás to vede? K uzaví-
rání se do vlastních představ a tímk 
onomu bolestnému rozdělování. Ne-
umíme se jenom tak scházet, naslou-
chat si, být spolu. S tímtíhneme řešit 
pouze to, co zajímá mě, tak, jak mně 
to vyhovuje. Ubývá pokory. A do 
toho covid! A šílenství na Ukrajině!

Dnes už asi nikoho nepřekvapí, 
že nás papež František překvapuje. 
Pojem synoda, který v říjnu minu-
lého roku použil ve své výzvě nám 
všem, však není nic nového. V prv-
ním historickém významu to byl 
vrchní orgán pravoslavné církve v 
Rusku (do roku 1917), ve významu 

SPOLEČNÁ PŘÍLEŽITOST
druhém, shromáždění církevních zá-
stupců. Římskokatolická církev nese 
už ve svém názvu pojem katolická, 
což znamená všeobecná. Je oprav-
du taková? Je i není. Svou podstatou 
ano, svým projevem ne. K tomu, aby 
se realita přiblížila podstatě směřu-
je právě synodální proces vyhlášený 
loni na podzim papežem Františ-
kem. S vybídnutím scházet se, disku-
tovat, otevřít i záležitosti, o kterých 
nebylo vždy zvykem se bavit. Učit se 
naslouchat si tak, aby žádný hlas ne-
zapadl, k tomu se povzbuzovat – být 
a jít spolu.  A to nejenom se svými 
kamarády, kteří jsou mně sympatič-
tí či užiteční.Je to těžké? Je to vůbec 
možné? Nemusím se s každým hned 
objímat, to bychom fakt nedokázali. 
Je ale dobré přijmout do srdce i ty, 
co nevoní, kterým tak úplně nero-
zumíme. A to je pravý a podstatný 
význam přenesenéhopojmu synoda-
lita. Tomu, až se za několik let sejdou 
vyšší představitelé ke shrnutí závěrů, 
by mělo předcházet silné zamyšlení 
a hodně otevřená diskuze. Umožňu-
jící vnést novou naději, změnit věci 
vnější i vnitřní – naše společenství i 

Za dne ať Hospodin dává 
svou milost,celou

mu budu zpívat a chválit ho

vlastní nitro. A také, aby bylo co shr-
novat a nevznikl další výstup poně-
kud „odtržitý“.

Máme k takové diskuzi příleži-
tost? Určitě ano, ovšem s podmín-
kou– musíme se zvednout a po-
zvednout i svůj hlas. S maximální 
pokorou, jíž jsem schopen, s trpěli-
vostí, s otevřeností. Bez předem při-
pravených reakcí a odpovědí. Snad 
nejlépe s myšlenkou na biblického 
praotce Abraháma, který vyzván Bo-
hem odešel do neznáma. Zcela jistě 
je to dobrodružství. Ale nejenom to, 
nese to i nemalé riziko. Proto je dob-
ré nespoléhat se pouze na síly lidské. 
Je však jiná cesta? 

Vzkaz papeže Františka: Pokora 
znamená pochopit, že se nesmíme 
stydět za svou slabost. Ježíš nás učí, 
že na svou bídu máme pohlížet s lás-
kou a něhou, s jakými se díváme na 
malé a slabé dítě. Bez pokory budeme 
vyhledávat a možná i najdeme určité 
pocity jistoty, ale určitě nenajdeme 
to, co nás může spasit a uzdravit. A 
tyto pocity jsou nejzkaženějším ovo-
cem duchovního zesvětštění.

Pokorný člověk plodí, vybízí a 
podněcuje směrem k tomu, co ještě 
není známo. Zpupný strnule opa-
kuje – a strnulost je velice aktuální 
zvrácenost – obává se všeho nového, 
protože to nedokáže kontrolovat, na-
rušuje to jeho stabilitu. Ztratil totiž 
paměť.

Tímto jste upřímně zváni k 
setkání 10. června 2022 před 
kostel, za kosteli do kostela, 
prostě na Noc kostelů – na spo-
lečnou cestu.

za pořadatele Václav V. Hájek

DUCHOVNÍ ŽIVOT
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Co by obec potřebovala ve střed-
ně a dlouhodobém výhledu? 

Vyřešit staré objekty obce, které při-
léhají k obecnímu úřadu. Momentálně se 
zde nachází technické zázemí pro pra-
covníky obce. To ale obnáší vybudování 
nového technického zázemí pro pracov-
níky a techniku obce na jiném 
místě, což je závislé na novém 
územním plánu, na kterém 
v současné době pracujeme. 
Jakmile se nám tohle povede, 
můžeme staré objekty odstra-
nit a na tomto místě vybudovat 
plánovaný nový polyfunkční 
dům, kde vznikne šest byto-
vých jednotek, nové prostory 
pro poštu, nové prostory pro 
knihovnu a přednášková síň. 
Bývalá pošta bude následně 
přebudována na bytovou jed-
notku. V této budově se již nachází čtyři 
byty. Tím vznikne ucelený bytový dům. 
Přestěhováním knihovny se uvolní půd-
ní prostory základní školy, která je bude 
moci plně využít.

Navíc nová knihovna bude v přízemí 
nového polyfunkčního domu, čímž bude 
bezbariérově přístupná oproti současné-
mu umístění. Na uvedenou koncepci již 
máme zpracovanou studii. Z dlouhodo-
bého hlediska je třeba pokračovat v bu-
dování infrastruktury pro výstavbu ro-
dinných domů ve zvolených lokalitách. Je 
třeba podpořit možnosti bydlení v obci a 
zabezpečit alespoň částečnou energetic-
kou soběstačnost obecních budov a mo-
dernizovat občanskou vybavenost.

Jaké společenské složky v Os-
trožské Lhotě působí a která z 
nich nějakým způsobem vyni-
ká, nebo se nejaktivněji podílí 
na společenském životě obce?

Můžu s hrdostí říct, že jednotlivé 

spolky a sdružení se významně podílí na 
dění v obci. Udržují lidové tradice a po-
řádají sportovní, kulturní a společenské 
akce. Samy se zapojují a komunikace s 
nimi je bezvadná. Jsou bohatstvím naší 
obce. Je to samozřejmě hlavně o lidech, o 
jejich obětavosti pro druhé a nadšení pro 

dobrou věc. Spolků máme opravdu hod-
ně. Posuďte sami. Mužský pěvecký sbor, 
Slovácký krúžek Háječek, Kameňáček, 
CM Višňa, Fašankbend, Klub seniorů, 
mažoretky Kamélie, Ostrožsko-Lhotské 
divadlo, Klub přátel historie, Model klub, 
Myslivecký spolek,

Sbor dobrovolných hasičů, Spolek 
lhotských rybářů, Český svaz včelařů, 
Český svaz zahrádkářů, Český svaz cho-
vatelů,

SK Ostrožská Lhota, Fotbalový klub, 
Hokejový klub, Volejbalový klub, Teni-
sový klub, Kulturistický klub, Turistický 
klub.

V čem v Ostrožské Lhotě napá-
chala covidová epidemie největší 
škody? Zanikly kvůli tomu ně-
které podniky či živnosti u vás?

Dovolím si tuhle otázku pojmout z 
druhé strany. Právě v covidové době se 

projevila soudržnost a obětavost Lhoťa-
nů. Fungovali jako dobře sehraný tým. 
Ze dne na den začali dobrovolníci šít 
roušky, a to nejen pro naše občany, ale 
také třeba pro lékaře, hasiče a jiné po-
třebné složky. Dále byla zajištěna donáš-
ková služba, která spočívala například v 
nákupu potravin, léků, zdravotních po-
třeb a hygienického zboží. Tuto službu 
zajistili místní hasiči. V době, kdy bylo 
zahájeno očkování, byla zajištěna pomoc 

seniorům s registrací a jejich 
přepravou do očkovacího cen-
tra. Toto bylo zajištěno ve spo-
lupráci s členkami Červeného 
kříže a našimi hasiči. Za tak 
obětavé spoluobčany jsem vel-
mi vděčný. Co se týče podni-
katelů u nás, tak tuto nelehkou 
dobu ustáli všichni a s touto 
situací si poradili.

Přestaly dlouhodobě 
fungovat některé spol-
ky?

V době lockdownu samozřejmě ne-
mohlo fungovat nic. Jakmile ale nastalo 
rozvolnění a lidé se mohli opět setkávat, 
spolky nelenily a opět naše Lhota ožila 
kulturním a společenským duchem.

Jakým zájmům a zálibám se vě-
nujete, který sport máte v obli-
bě jako fanda?

Volného času mnoho není, ale přes 
to, když se najde chvilka, rád toho vyu-
žiji a zajdu si s rodinou za kulturou do 
divadla nebo do kina. Rádi si zajdeme i 
zaplavat, jezdíme na bruslích, na kole, v 
zimě lyžujeme a bruslíme. Chodím pra-
videlně do naší lhotské posilovny. Také 
máme dva velké mazlíčky, což jsou naši 
psi, kteří mě berou každý den vyvenčit. 
Rád vyzkouším jakýkoliv sport, pokud je 
příležitost. Mám v oblibě fotbal, hokej, 
tenis a další. Žádný sport mi není cizí. 
 

Pavel Bohun,  
autor je šéfredaktorem Slováckého deníku.

Soudržnost a obětavost Lhoťanů se projevila  
v covidové době, tvrdí starosta pro Slovácký deník
Ve svých čtyřiceti letech působí Roman Tuháček ve funkci starosty Ostrož-
ské Lhoty první volební období. V obci je podle jeho slov třeba změnit celou 
řadu věcí.

Starosta Roman Tuháček  na hodech 2020.
Foto std.

ROZHOVOR
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Úvodním citátem našeho prvního 
prezidenta Masaryka je vlastně řečeno 
vše. Přesto se pokusíme ještě trochu po-
drobněji zdůvodnit, proč si přejeme a 
proč žádáme o vybudování důstojného 
památníku legionářům právě v naší obci. 
Především proto, že to bude pa-
mátník našich rodáků. Tedy těch, 
kteří v legiích po dobu oné Velké války 
působili, kteří svou statečností tu veš-
kerou hrůzu válečných útrap překonali, 
kteří se nakonec po neuvěřitelných pe-
ripetiích vrátili domů jako skuteční za-
kladatelé svobodného demokratického 
Československa a kteří se bohužel – kvů-
li pozdějším totalitním režimům – nedo-
čkali patřičného uznání a poděkování. 

Chceme touto naší iniciativou 
všechny tyto křivdy aspoň trochu napra-
vit. Chceme naši slavnou a výjimečnou 
historii legionářskou připomínat a na-
vrhovaným památníkem navždy připo-
menout. Jde nám o to, aby spoluobčané 
nezapomněli na ony odvážné chlapy, aby 
mladá generace nepřestala být hrdá na 
své předky, aby slova SVOBODA a DE-
MOKRACIE nikdy neztratila svůj velký 
a nezpochybnitelný význam!

Našli jsme jména třiadvaceti 
rodáků z Ostrožské Lhoty, kteří 
prošli legiemi během první svě-
tové války a ještě i dlouho po ní! 
Všechny údaje máme zdokumentová-
ny – z archivu centrály Československé 
obce legionářské v Praze, z archivních 
záznamů obecních, farních i z osobního 
archivu Josefa Páče. Nepředpokládáme, 
že bychom našli další jména, nicméně po 
zveřejnění naší iniciativy se určitě objeví 
– a doufáme v to – další informace, do-
kumenty, památné předměty apod. To by 
se mělo stát základem pro uskutečnění 
nějaké velké výstavy a posléze snad i vy-
dání publikace o lhotských legionářích. 
Co se týče vlastního návrhu památníku, 
máme už konkrétní představu. Místo 
i tvar objektu. Chápeme, že se to stane 
předmětem diskuse, kterou tímto otví-

Proč vybudovat památník legionářům v Ostrožské Lhotě
„Bez legií by nebylo Československa!“   Tomáš Garrigue Masaryk

ráme a které se chceme aktivně účastnit. 
Jsme ale přesvědčeni, že všichni občané 
Ostrožské Lhoty naši myšlenku podpoří!

Stručná historie legií: Čtyři léta prv-
ní světové války zcela změnila svět. Za-
hynuly miliony lidí, zhroutily se staleté 
monarchie, změnily se hranice. Velká 
válka se dotkla českého a slovenského 

národa velice silně. Nekonečné seznamy 
padlých. V Ostrožské Lhotě najdeme na 
památníku u kostela také jeden takový 
výčet zmařených mladých životů… Už 
během války se v západní Evropě, Se-
verní Americe a také v Rusku začalo for-
movat exilové hnutí usilující o poválečné 
vytvoření nezávislého Československa. 

Při oslavách 50. výročí založení republiky 28.10.1968 přišli někteří legionáři v uniformách.  
Zleva: Jakub Malušek - číslo popisné 49, Martin Hyrák - č.p. 26, Štepán Žajdlík - č.p. 190. Nahoře 
zleva: František Bachan - č.p. 45. Vavřinec Bobek - není ze Lhoty.

OD HISTORIE K DNEŠKU
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V čele s republikánsky orientovaným de-
mokratem a humanistou T. G. Masary-
kem. Nový stát se měl zrodit jako moder-
ní parlamentní demokracie s respektem 
k jednotlivci a dodržováním lidských 
práv. Exilové hnutí nečekalo pasivně, jak 
(a kdy) skončí válka. Začalo organizovat 
vlastní československé vojenské jednot-
ky ve Francii, Itálii a převzalo politickou 

kontrolu nad již existující vojenskou jed-
notkou v Rusku. Na přelomu let 1917 a 
1918 dosáhli Masaryk a jeho spolupra-
covníci u spojenců mezinárodního uzná-
ní existence samostatné československé 
armády jako dalšího rovnoprávného 
člena Dohody, tzn. pozdějších vítězů 
světové války! Československá armáda 
vznikla dříve než stát! K jeho situování 

na mapě Evropy o rok později tato ar-
máda významně přispěla svým bojovým 
vystoupením na několika frontách prv-
ní světové války. Svými činy naši vojáci 
– legionáři dodnes vyvolávají respekt i 
obdiv. (zdroj: František Emmert, Česko-
slovenští legionáři za první světové války, 
MF, Praha 2014)

Legionáři z Ostrožské Lhoty, naši ro-
dáci, nejbližší předci, se ocitli v krutém 
krvavém kruhu zla. Nevzdali se. Bojovali 
a přežili! Bojovali a vybojovali si bezpeč-
ný návrat do své milované domoviny, do 
své krásné vesnice na Moravě, ke svým 
rodinám.  

Připomínejme si je, važme si jich a 
poděkujme jim! Vytesáním jejich jmen 
do kamene. Nebo odlitím do kovu. Ale 
především uložením do svých srdcí!

V Ostrožské Lhotě 1. února 2022  
Jaroslav Křápek, Antonín Jelének, 

Josef Lopata 

Vizualiace a návrh památníku legionářů. Foto: Archiv JK.
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Tento projekt umožní studentům z 
různých zemí vzájemně komunikovat a 
spřátelit se pomocí komunikace v anglic-
kém jazyce. Budou mít příležitost sdílet 

Harmonogram: září 2021 - květen 2022

Členové: 6 zemí EU  (celkem 7 učitelů a 137 žáků ) Portugalsko, Polsko, 
Španělsko, Itálie, Rumunsko a Česká republika

Discover my world. OBJEVTE MŮJ SVĚT

kulturní zkušenosti a vzájemně spolu-
pracovat, podporovat digitální gramot-
nost a používat anglický jazyk ve skuteč-
ném a smysluplném kontextu. Témata, 

která budou studenti rozvíjet, 
jsou: Sebeprezentace (jméno, 
věk, adresa, fyzický a psycho-
logický popis, volnočasové ak-
tivity, rodina, škola, domov). 
Komunikace v anglickém jazy-
ce s vybranými partnery, plně-
ní různých projektů a zapojo-
vání se do hodnocení společné 
práce.

Naši žáci ze sedmé až 
deváté třídy se v průběhu 
podzimu zapojili do několi-
ka projektů, které společně 
připravovali učitelé, každý za 
svoji partnerskou zemi. Velmi 
zodpovědným úkolem bylo 
vytvořit logo projektu.  Každá 
země vytvořila své pojetí a v 

následném všeobecném hlasování zvítě-
zilo jedno, které bude reprezentovat celý 
projekt. Vítězem se stalo právě naše logo 
(obr. nahoře). Do konce školního roku 
máme v plánu se věnovat dalším společ-
ným úkolům ohledně místa našeho by-
dliště, školy, rodiny, Velikonoc a jiných 
zajímavostí našeho běžného českého ži-
vota.

Možnost zapojit se do tohoto pro-
jektu je jedinečnou příležitostí pro žáky 
naší školy, poznávání jiný ch kultur a vy-
užívání nových digitálních technologií 
(Flipgrid, Padlett, Canva, Twinspace) ke 
komunikaci se stejně starými žáky jiných 
zemí. V dalším období bychom chtěli 
pokračovat v těchto aktivitách i na plat-
formě Erasmus +.

Text a foto: Eva Sedlačíková

U příležitosti konání XXIV. zim-
ních olympijských her v Pekingu jsme 
se ve 3. třídě věnovali projektu „Zimní 

Projekt „ZIMNÍ 
OLYMPIJSKÉ HRY“

olympiáda“. V rámci měsíce února jsme 
se postupně seznámili se všemi olympij-
skými sporty a našimi sportovci, kteří 
naši vlast na olympiádě reprezentovali. 
Pracovali jsme v centrech aktivit, kde 
jsme vyhledávali, třídili a zapisovali dů-
ležité informace, vedli si statistiky nejen 

našich sportovců, ale 
také umístění jed-
notlivých zemí. S na-
pětím jsme sledovali 
důležitá hokejová 
utkání a zúčastnili 
jsme se také impro-
vizovaného závodu v 
biatlonu. Výstupem 
celého projektu byla 
vlastními silami vy-
tvořená kniha jako 
upomínka na zimní 
olympijské hry.

Simona Bočková
Třeťáci se věnovali projektu Zimní olympiáda. Foto: SB.

Postav školu  
MINECRAFT

Tak se jmenovala soutěž vyhlášená 
naší školou v závěru kalendářního roku. 
Tomuto vyhlášení předcházel projekto-
vý den pro žáky prvního stupně „Postav 
školu v Minecraftu“, který proběhl pod 
vedením zkušeného lektora. Zde se žáci 
seznámili s prostředím vzdělávají edice 
Minecraft Education, která umožňuje 
žákům rozvíjet kreativitu, spolupráci a 
prvky programování. Vítězem celoškolní 
soutěže se stal žák pátého ročníku Mar-
tin Píštěk, který v tomto programu vy-
tvořil velmi podařený model naší školy. 

Irena Kapustová

ŠKOLA
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Ples v družině
První únorovou středu vládla v naší 

družině společenská atmosféra. Děti se 
oblekly do spole-
čenského oděvu 
a ples mohl za-
čít. Předtančení 
děvčat z první a 
druhé třídy skli-
dilo obrovský po-
tlesk. Prvňáčci za-
tančili disco tanec 
a chlapci předved-
li parádní sestavu 
Just dance. Samo-
zřejmě jako na 
každém správném 
plese jsme tančili 
polku i valčík.

Text a foto: 
Jana Všetulová.

Školní karneval
Ve středu 23. února se to ve škole 

krásnými a originálními maskami jen 
hemžilo od samého rána. Odpoledne si 
děti v družině užily spoustu hudby, tan-
cování, různých soutěží a hlavně zábavy.

Předtančení děvčat z první a druhé třídy sklidilo obrovský potlesk. Foto: 2x ZŠ

Vítězem celoškolní soutěže se stal žák pátého 
ročníku Martin Píštěk. Foto: IK

Naše škola opět po roce přivítá rodi-
lého mluvčího. V termínu od 30. 5. do 3. 
6. 2022 proběhne kurz anglického jazy-
ka, který je určen pro žáky 3. až 9. třídy 

Kurz anglického jazyka s rodilým mluvčím
a povede ho zkušený lektor pocházející 
z anglicky mluvící země. Žáci si tak mo-
hou v praxi procvičit dosavadní znalosti 
získané při běžné výuce.

Irena Kapustová

Školní karneval.
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V pátek 11. 3. 2022 se žáci naší školy zúčastnili meziná-
rodní soutěže Mladí lidé v evropských lesích. Akce se konala v 
krásném prostředí Muzea lesnictví a myslivosti ve chřibských 
lesích, kousek od hradu Buchlova.Sešla se tady družstva z nej-
různějších škol z blízkého okolí.

Naši školu reprezentovali tito žáci: Matěj Dřinka 6. třída, 
Matěj Jurásek 7. třída, Barbora Chudíková 8. třída, Alena Šim-
číková 8. třída, Markéta Pavlíková 8. třída a Růžena Molnárová 
z 9. třídy.

Písemná část prověřila znalosti dětí o lesnictví v ČR a Ev-
ropě. V praktické části, která se konala venku, se děti snažily 
určovat nejrůznější přírodniny, zvířata, rostliny a nástroje pro 
práci v lese.Žáci naší školy si se zadanými úkoly skvěle poradili 
a soutěž si velmi užívali.

I díky krásném počasí a prostředí to byl pro nás pro všech-
ny úžasný den, při kterém jsme se navíc dozvěděli spoustu no-
vých informací o lese a životě v něm.

Text a foto:  Martina Šalomounová

Mladí lidé v evropských lesích 

Žáci naší školy si se zadanými úkoly skvěle poradili  
a soutěž si velmi užívali.

První lednovou středu v letošním 
roce se náš pětičlenný tým zúčastnil na-
táčení televizní soutěže České televize 
nazvané Už tam budeme? Přihlášku do 
soutěže zaslala naše škola. Náš tým byl 
seskládán z vybraných žáků druhého 
stupně: Alena Šimčíková, Růžena Mol-
nárová, Viktor Hájek, Ondra Matuštík a 
Michal Král. V Ostravě jsme byli ubyto-
váni na ubytovně České televize. Druhý 
den ráno jsme se dopravili dodávkou do 
areálu Vítkovic, kde mělo natáčení pro-
běhnout. Všichni nás velmi mile uvítali.

Soupeř z Olomouce dorazil dřív než 
my, takže si mohl vybrat barvu týmu, 
vybrali si modrou, Krypton, nám zbyla 
červená, tedy Neon. Soutěžící přišel do 
šatny pozdravit jeden z hlavních aktérů 
pořadu, Karel Zima. S každým si pro-
mluvil a velmi pozitivně všechny naladil. 
Pak už si nás převzali animátoři a dopro-
vázeli nás všude, abychom se neztratili. 
Jako první se musely natáčet medailonky 
jednotlivých účastníků a úvod do soutě-

Lhoťané v televizi.  
Školáci v soutěži Už tam budeme?

Školu a Lhotu reprezentovali: Zleva: Michal Král, Růžena Molnárová, moderátor Karel Zima, Viktor 
Hájek, Ondra Matuštík a Alena Šimčíková.

ŠKOLA
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Ztraceni v okolí – to byl název projektového dne, kterého se 
zúčastnili žáci 2. stupně naší základní školy. Brzy ráno 23. břez-
na se děti dopravily postupně autobusem a vlakem z Ostrožské 
Lhoty do Veselí nad Moravou, kde byly rozděleny na pět skupi-
nek. Každá skupinka dostala kompas, tablet, mapu okolí s vy-
značenými záchytnými body v podobě souřadnic a drobnými 
pomůckami potřebnými pro plnění úkolů. V časových inter-
valech skupinky opouštěly startovní základnu a vydaly se samy 
na průzkum krajiny. Postupně museli všichni dojít k předem 
určeným místům, kde plnili různorodé aktivity. Například na 
stanovišti u slepého ramene Moravy žáci zkoumali chemické 
vlastnosti vody. V polní chemické laboratoři jednoduchými po-
kusy zjišťovali, jestli odebraný vzorek vody obsahuje uhličitany, 
jaké je pH vody a zda je voda v řece měkká nebo tvrdá. Na místě 
označeném jako Topografie řešili odhad vzdálenosti a určová-
ní světových stran v přírodě. Zastavení pojmenované Nimrodi 
zase obsahovalo informace týkající se myslivosti a myslivecké 
hantýrky včetně střelby ze vzduchovky. Poslední bod na mapě 
byli Utopenci. Naštěstí se toto označení úkolu nenaplnilo a 
všichni si vyzkoušeli pádlování a jízdu na kánoi bez velkého 
namočení nebo dokonce „cvaknutí“.

Žáci byli dobrodružným dnem nadšeni a odnesli si mnoho 
zážitků. Nenásilnou formou se tak naučili spoustu věcí a získali 
tak i nové dovednosti. I díky skvělému počasí se celá akce velmi 
vydařila a ze všech tříd zní hlasy, že by si takové učení v přírodě 
rádi opět zopakovali.

     Text a foto: Radka Chmelíčková

Ztraceni v okolí. Školáci byli dobrodružným dnem nadšení

že. Dověděli jsme se i téma celé soutěže: finanční technologie. 
Nikdo z týmů takovéto zákeřné téma nečekal. Po pár pokusech 
se úvod úspěšně natočil a mohli jsme přejít na samotné úkoly. 
Soutěže byly všestranné, body v nich se daly získat buď logi-
kou, dovednostmi, anebo dokonce i čirou náhodou. Přestože 
jsme i přes usilovnou snahu soutěž nevyhráli, neseme si ales-

poň nové zkušenosti, zážitky a také spoustu nových vědomostí.
Na pořad se můžete podívat v archivu České televize 

tady: https://decko.ceskatelevize.cz/. Lhoťané soutěží v po-
řadu s datem 13. 2. 2022.

                           Růžena Molnárová, 9. třída

Zleva: Zuzana Kaňová, Viktoria Bachanová, Ondřej Matuštík, Viktor Hájek 
a Karolína Machová.

Třeťáci si letos už po několikáté vyzkoušeli na vlastní kůži roli učitele. Tentokrát 
zavítali do mateřské školy s cílem předat své zkušenosti malým dětem v oblasti pro-
gramování. K tomu si s sebou přinesli sadu robotických včelek BEE-BOT, kterou ve 
škole hojně používáme napříč předměty. Jedná se o zábavnou edukativní hračku, 
která u dětí rozvíjí prostorovou orientaci, logické myšlení a plánování. Práce se 
včelkou také nenásilně podporuje jemnou motoriku a posiluje koncentraci pozor-
nosti. Třeťáci se své role zhostili se ctí, byli ke svým mladším kamarádům vnímaví 
a trpěliví. To se také odrazilo na práci dětí z MŠ, které pracovaly se zapálením a 
ukázaly svého programátorského ducha. A pokud se nám podařilo vzbudit jejich 
zájem, mise byla splněna. U nás ve škole totiž platí, že i učení může být zábava.

Text a foto: Simona Bočková

Třeťáci učí programovat děti v MŠ

Třeťáci učí programovat děti. K tomu si s sebou přinesli sadu robotických včelek.
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 Proč se ti říká Hany?
Od dětství nemám ráda, když mě někdo oslovuje „Hanko“. Je to do-

cela častá podoba mého jména, s povděkem jsem proto zachytila v ma-
turitním ročníku dle našeho učitele němčiny domáckou podobu mého 
jména. „Hany“ mě brzy začali oslovovat kamarádi, spolužáci na vysoké 
škole, spolupracovníci na táborech, na centru pro mládež atp. 

Proč učíš náboženství?
Náboženství je nepovinný předmět, který může žákovi dát to, co 

vlastně žádný jiný. Sděluje a podtrhuje smysl všech ostatních předmě-
tů, taktéž smysl života a hledání, jak prožít život dobře, přijmout smrt a 
očekávat život po ní. Mrzí mě, že to mnozí nevědí, ráda o tom s dětmi 
mluvím a sdílím svou zkušenost hledání odpovědí a nalézání vztahu s 
Bohem, který život mění. 

Jak trávíte Velikonoce?
Myslím, že co do křesťanského prožívání docela tradičně. Účastníme 

se obřadů, připomínáme si během jednotlivých dní svatého týdne udá-
losti před, při a po ukřižování Krista, těšíme se na sobotu večer a osla-
vy vzkříšení. Zachováváme některé zvyky – např. zelené jídlo na Zelený 
čtvrtek, barvení vajec, pečení velikonočního beránka, odmítáme pověry 
– např. tu docela rozšířenou, že se nesmí na Velký pátek hýbat s půdou. 
Ze svého domova si přináším a snažím zachovat zvyk, kterým je pečení 
chlebových placek na Zelený čtvrtek.

Co umí Dominik líp než já?
Mnoho věcí. Zvládá se trpělivě prokousávat různými smlouvami, 

dokumenty, pokyny a návody, pravidelně sleduje aktuální dění. Baví 
ho hledat lepší řešení, výhodnější nákup atp. V technických oblastech a 
funkčním řešení našeho domova má u nás hlavní slovo. Je soutěživější, 
porazí mě spolehlivě v každé deskové hře. Má mnohem lepší postřeh a 
schopnost rychle reagovat, je dobrým řidičem.

Jaká jsi kuchařka?
Občas mám dojem, že jsem zamrzla ve studentských pokrmech. Ne-

vařím složitá jídla, nemám ráda, když se v lednici něco zkazí, tak vařím 
občas podle toho, co je potřeba spotřebovat a mám teorii, že příprava 
oběda nesmí zabrat delší čas než hodinu. Ráda ale mám přehled o tom, 
co jíme, zařazuji pravidelně určité druhy potravin a vařím ke každému 
jídlu polévku.

S čím trochu bojuješ?
Uvědomuji si, že na dědině se hodí mít auto a schopnost řídit. Ři-

dičské oprávnění mám, nemám ale tolik zkušeností a aktuálně ani tolik 
příležitostí je získávat. Sama si za volant proto ještě netroufám. Dále stále 
hledám, jak stíhat péči o děti, domov a službu, pro kterou jsem se roz-
hodla.

Na co se těšíš?
Na čas, kdy nebudeme řešit stavební úpravy domu a budeme mít 

všechny děti trošinku odrostlejší. Těším se na výlety s nimi a společné 
objevování světa v bezprostředním okolí.

Kde to máš ve Lhotě nejraději?
Moc ráda se s dětmi procházím po cyklostezce směrem na Hluk, tam 

mezi zahrádkami a vinicemi na mě dýchá jaro, slyším zpívat ptáky a jsem 
vděčná za svůj domov tady.

Ha
na

 M
ac

ho
vá

 (3
2)

Pochází z Bystřice pod Hostýnem. Vystu-
dovala Arcibiskupské gymnázium v Kro-
měříži, dále pak na Pedagogické fakultě 
v Olomouci český jazyk a společenské 
vědy. Působila jako učitelka v Přerově a 
Napajedlech, nyní je na rodičovské dovo-
lené s druhým dítětem. Ve Lhotě bydlí od 
roku 2018. 

Mezi její zájmy patří sborový zpěv, poslech 
hudby, četba, tvůrčí psaní, divadlo, český 
jazyk v jeho spisovných i nespisovných po-
dobách, ale třeba i turistika. 

Foto: Dominik Mach Text: Stanislav Dufka

 JAK DNES ŽIJEME VE  LHOTĚ

PŘEDSTAVUJEME
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Kde jste se seznámili?
Na Přístavu, centru pro mládež v Rajnochovicích, kam jsem se osud-

ného večera s kamarádem vydal zavzpomínat na večerní kafe. Právě tu 
probíhal jeden z mnoha víkendů pro mládež, Inspirační víkend, který 
měla Hany na starosti jako nová pracovnice centra. Byl již večer a pro-
gram končil, my jsme se však rozhodli trošku ji „vyškolit“, odmítali jsme 
ji poslechnout a opustit centrum. Místní kněz, ředitel centra, který nás 
dobře zná, nás v tomto „záškodnictví“ jen podpořil a já se u ní prvně 
zapsal negativně.

V čem se s Hany lišíte?
Já řeším všechno hlavně prakticky, funkčně a efektivně, Hany je víc 

snílek, přemýšlí nad věcmi z hlediska estetického. Takže se skvěle dopl-
ňujeme.

Co na ní obdivuješ?
Obdivuji na ní, kolik věcí stíhá s dětmi. Její klidné jednání a vysvět-

lování v situaci, kdy já bych už „rostl“. Dále její trpělivost a výdrž, když se 
pro něco rozhodne. Že je schopna obětovat svůj odpočinek a veškerý svůj 
čas různým aktivitám zaměřeným na druhé, i když pak je z toho většinou 
opakovaně vyčerpaná a nezbývá jí čas na její zájmy.

Jak dobíjíš baterky?
Čtením zpráv o aktuálním dění v okolí i ve světě, setkáními s lidmi, 

časem tráveným kutilstvím a pak především výlety a časem stráveným s 
rodinou. 

Co si děláš na baráku sám?
Všechno, jsem takový Ferda Mravenec, nebo Brouk Pytlík (smích). 

Ve spolupráci především s tchánem od betonování, zdění, obkládání, 
přes rozvody vody, elektriky až po finální malování a skládání nábytku. A 
ostatní práce kolem údržby dvora a zahrady. Nyní již čekáme na vyhoto-
vení projektu k rozsáhlejší rekonstrukci domu, kterou bychom letos chtěli 
začít. Plánuji ji taktéž z velké části dělat sám.

Na co nemáš čas?
Byl jsem zvyklý být více společensky angažovaný, to mně chybí. A 

když jsme se rozhodli to změnit a více se angažovat, přišla první vlna 
pandemie a bylo to problematičtější. Avšak nyní s rekonstrukcí to nebude 
pravděpodobně lepší. Rád bych k tomu v budoucnu víc času našel, pokud 
to jen trochu půjde.

Jaká máš přání?
Když to vezmu aktuálně během probíhajícího rozhovoru, tak jed-

noznačně vzhledem k situaci na Ukrajině, aby nejen tam skončila válka. 
Prostě celosvětový mír. Jinak bych si také přál, aby se nám podařilo co 
nejdříve zrekonstruovat dům, abych mohl více času trávit s rodinou již 
zmíněnými společenskými aktivitami.

Stanislav Dufka
Vážení čtenáři lhotského zpravodaje,

moc si vážíme vaší přízně a zájmu o náš, a hlavně o váš zpravodaj. V novém roce jsme 
mírně upravili grafiku, což jste si zajisté všimli. Přinášíme vám také zbrusu novou rubriku, 
kterou jsme nazvali„ Jak dnes žijeme ve Lhotě.“ Budou v ní rozhovory s dvojicí lidí z naší 
obce. Můžou to být manželé, přátelé nebo třeba kamarádi. Možná zjistíte, že o lidech, kteří 
žijí pár metrů od vás, toho zase tak mnoho nevíte. Věříme, že se vám bude nová rubrika 
líbit. Někde jsem slyšel, že všechno na světě už bylo prý vymyšleno, my jsme se v nové rubrice 
nechali inspirovat jedním magazínem. Pokud máte nějaké další zajímavé návrhy, nebo třeba 
námět na zajímavý článek do zpravodaje, tak se neváhejte ozvat – budeme rádi. 

Příjemné počtení a stálé zdraví Vám přeje redaktor Stanislav Dufka

Dom
inik M

ach
 (30) 

Je nejstarším bratrem Terezy, Markéty a 
Lukáše, synem Lumíra a Anny Machových 
ze Zahrad. Vystudoval SOU ve Veselí nad 
Moravou. Pracoval 10 roků jako obráběč, 
technolog a programátor CNC. Dnes dělá 
živnostníka v oboru montáží vrat. 

V říjnu 2017 se oženil s Hanou, mají 2 děti: 
dceru Anežku (1) a syna Matouše (3). Od 16 
let se věnoval organizaci aktivit pro děti a 
mládež, což se stalo jeho hlavním koníčkem, 
který postupně přerostl v zapojení v politické 
sféře. Dále mezi jeho zájmy patří výlety, ces-
tování po republice, společenské hry, grafika a 
sport, především bowling, který hrával závod-
ně v amatérské lize.

 JAK DNES ŽIJEME VE  LHOTĚ
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Na druhém stupni naší školy probíhá projekt pojmenovaný 
„Vzhůru do vesmíru – Apollo, člověk na měsíci“. Děti v něm 
staví z lega modely rakety Saturn V a lunárního modulu Apolla 
11. Výsledkem budou nejen zmíněné modely z lega, ale děti se 
naučí spolupracovat napříč věkovými kategoriemi, číst správně 
návody a pracovat podle nich. Rozvíjí si také představivost a učí 
se trpělivosti a vytrvalosti. Po dokončení stavby budou zpraco-
vávat pořízenou fotodokumentaci a následně s celým projek-
tem seznámí ostatní spolužáky.

Text a foto:   Alžběta Zelo 

VZHŮRU DO VESMÍRU

Školní kolo recitační soutěže
V pátek 25. 3. 2022 proběhla na naší škole tradiční 

soutěž v přednesu básní a uměleckého textu. Všichni 
zúčastnění byli rozděleni do 4 kategorií podle věku. Od-
borná porota měla plné ruce práce a velmi pečlivě posu-
zovala výkony jednotlivých soutěžících. Při závěrečném 
vyhlašování výsledků převzali recitátoři diplomy a slad-
kou odměnu. Největší odměnou byl však hlasitý potlesk 
přihlížejícího publika, které přišlo své favority povzbu-
zovat.

Výsledky školního kola:
kategorie žáků 1.-3. třídy: 
1. místo – Petr Kolář 3. A,  
2. místo – Ludmila Pavelková 2. A,  
3. místo – František Hájek 1. A, 

kategorie žáků 4.-5. třídy: 
1. místo – Vojtěch Budař 5. A,  
2. místo – Eliška Štefaníková 4. A,  
3. místo – Kateřina Pokorná 4. A, 

kategorie žáků 6.-7. třídy: 
1. místo – Jana Bachanová 7. A,  
2. místo – Veronika Křiváková 6. A,  
3. místo – Ondřej Matuštík 7. A,

 kategorie žáků 8.-9. tříd: 
1. místo – Alena Šimčíková 8. A,  
2. místo – Růžena Molnárová 9.A,  
3. místo – Karolína Machová 8. A.

Foto: 3x Radka Chmelíčková

Růžena Slováčková

ŠKOLA
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Program

Čtvrtek 30.6.
20.00 - 02.00  Tex Band taneční zábava

Pátek 1.7.
15.00  Podmaz DJ
16.30  Peter Ondra – slovenský Louis Armstrong
18.00  Slniečko
20.00  No Name
22.00  Lukáš Adamec
24.00  Helenine oči

Sraz Lhot a Lehot. Mnichova Lehota 30.6. – 3.7. 2022
Sobota 2.7.
10.00  Setkání zástupců obcí
            Sportovní soutěže
12.00  oběd, VIP posezení
12.00  DJ
13.00  Slavnostní průvod, představeni obcí, obec baví obec
16.00  Trúfalci
18.00  Banjo band Ivana Mládek
20.30  Bystrík Band
22.15 Everlong –Adam Urban
23.45  Samuel Tomeček- Milujeme Slovensko Band

Nedeľa 3.7.
13.00   CELELE –Prezentace spolupráce mezi Lhotami a Le-

hotami.
16.00   Něco pro Mníchovu Lehotu – Relaxační posezení u 

piva a hudby.
Na čepu budou Svijany a Mnichovská pomsta. Moraváci mů-
žou i víno, ale musí si ho přivést.
Všechna vystoupení a organizované aktivity mimo setkání za-
stupitelů obcí a průvodu budou probíhat na hřišti. Časy vystou-
pení jsou pouze orientační.

Osm století na cestě evangelia se svatým 
Františkem z Assisi

Autor:  Václav Vendelín Hájek OFS a Hana Brigita Reich-
sfeld OFS

Předložené příběhy hovoří o jednom. Bůh ví o našich ces-
tách. Je s lidmi ve chvílích radostí i těžkostí. Je pro nás dobré o 
tom číst, neboť někdy se tomu těžko věří.

Když Lhota žila dechovkou
Autor: Antonín Bartoš, Stanislav Dufka
Kniha mapuje životní vzpomínky muzikanta Antonína 

Bartoše z Ostrožské Lhoty a jeho kamarádu.

Hlucké vzpomínání
Autor: Antonín Zlínský
Je to vzpomínání na dobu a život lidí minulého století v 

Hluku.

Okénko z knihovny. Nové knihy Hlucké vzpomínání 2.
Autor: Antonín Zlínský
V této knize nás autor seznamuje s hluckými řemeslníky, 

živnostníky a podnikateli minulého století.

Oddíl kulturistiky TJ Sokol Ostrožská Lhota 
1971 – 2021

Autor: Stanislav Dufka
Publikace vydaná k 50. výročí založení kulturistiky v Os-

trožské Lhotě

Listopád
Autor: Alena Mornštajnová
Jedna z nejúspěšnějších českých spisovatelek Alena Mor-

nštajnová opět překvapuje; její nový román je dramatickým 
příběhem obyčejné rodiny, kterou velké dějiny během jedné 
listopadové noci rozdělí a postaví proti sobě.

    Lenka Trčková – knihovna 
Ostrožská Lhota

AKTUÁLNÍ INFORMACE
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Centrum otevřená škola pořádá přednášku

Od pohanství ke křesťanství aneb Moravané vstupují do dějin

přednáší
Doc. PhDr. Luděk Galuška, CSc.

dne 29. 4. 2022 v 19.00 hodin v knihovně

Všichni zájemci o historii jste srdečně zváni

Josef Lopata, předseda COŠ
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Právě kopec Svatý Antonínek, kte-
rý se nachází mezi Ostrožskou Lhotou 
a Blatnicí, byl posledním dnem v roce 
svědkem setkání občanů z obou obcí. Ze 
lhotské strany výšlap organizuje od roku 
2000 místní turistický klub a Centrum 
otevřená škola. Na známém poutním 
místě bylo odhadem přes tři stovky lidí.

Lhota a Blatnice se spojily. 
Silvestr na Antonínku zorganizovaly obě obce
Před pár desítkami let byly jeden okres, dnes jsou mezi oběma obcemi do-
konce krajské hranice. Občané Ostrožská Lhoty ze Zlínského kraje a občané 
z Blatnice pod Svatým Antonínkem z kraje Jihomoravského se poprvé sešli 
na společném Silvestrovském výšlapu. 

„Je dobře, že jste přišli v 
tak hojném počtu. Za dobu po-
řádání této akce je to největší 
účast. Samozřejmě, je to dáno 
i tím, že jsme se poprvé spojili 
s občany Blatnice. Jsem rád, že 
tuto naši akci podpořili v čele 
se starostkou Svaťkou Blahýn-
kovou. Přivezli dřevo a zajis-
tili tady ten areál, za to děkuji 
starostce a také místostarostovi 
Antonínu Hanákovi. Také dě-
kuji starostovi Ostrožské Lhoty 
Romanu Tuháčkovi, který také 

naši akci podpořil,“ řekl u myslivecké 
chaty hlavní organizátor Josef Lopata a 
předal slovo lhotskému starostovi.

„Konečně se nám v letošním roce 
podařilo, abychom se sešli společně na 
kopci, který obě obce spojuje. Přeji vám, 
ať máte radost z každého nového dne a 
těším se, že se tady sejdeme znovu v příš-

Starosta Lhoty Roman Tuháček, starostka Blatnice Svatava 
Blahýnková a místostarosta Antonín Hanák.

tím roce,“ řekl v krátkém proslovu Ro-
man Tuháček.

Blatničané šli na Silvestrovskou vy-
cházku poprvé v jiném čase. Společné se-
tkání obcí, které leží každá v jiném kraji, 
bylo dílem domluvy starosty Ostrožské 
Lhoty a starostky Blatnice Svatavy Bla-
hýnkové, která také pozdravila všechny 
přítomné.

„Blatničané ví, že naše vycházka bý-
vala v jiném čase. Někteří se mě ptali, 
proč na Antonínku a proč s občany Lho-
ty? Tak protože jsme sousedé. Teď bych 
poprosila, abychom naše setkání zahájili 
tou nejkrásnější písničkou, což je naše 
hymna,“ řekla starostka Blatnice a vy-
zvala pěvecké tahouny k vrcholu setkání. 

Po zpěvu státní hymny se opékaly 
špekáčky a na závěr byl k vidění parád-
ní ohňostroj. Tradici výšlapů na Sva-
tý Antonínek založil v roce 2000 učitel 
lhotské školy Ivo Vojtík. Všech ročníků 
se zúčastnil hlavní organizátor a předse-
da Centra otevřená škola ve Lhotě Josef 
Lopata, který kvitoval téměř jarní poča-
sí. „Už jsem tady zažil sníh i déšť, ale tak 
nádherné slunečné počasí jsem za těch 
22 let nezažil,“ řekl na závěr vydařené 
akce. 

Stanislav Dufka

 

Společná fotka Lhoťanů. Foto: 2x std.

SETKÁNÍ
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O rozhodnutí odletět do Číny
Nebylo to jednoznačné, dlouho jsem se radil a rozmýšlel. 

Faktor proti byl čínský režim, také bych byl dlouho bez rodi-
ny. Nakonec rozhodlo víc věcí. Jedna z nich byla šance podívat 
se na olympiádu, to už se vám v životě nemusí opakovat. Také 
moje maminka a můj syn hodně chtěli, abych tam jel. Manželka 
nechala rozhodnutí na mně, když jsem se rozhodl, podpořila 
mě.

O cestě na olympiádu 
Dva měsíce předem nám řekli, že musíme počítat s  tím, 

že definitivně se dozvíme o odletu do Číny až zhruba 14 dnů 
předem. Cesta samotná byla v pohodě, největší stres byl z tes-
tování na covid. Odlétali jsme ve čtvrtek, v pondělí a úterý jsem 
musel na PCR test do Brna, pak byl těsně před odletem další 
test v Praze. Tam jsem čekal delší dobu na výsledek, nějak se 
pořád nedařilo můj test vyhodnotit. Ještě dvě a půl hodiny před 
odletem jsem nevěděl, jestli vůbec odletím. Nakonec vyšel test 
negativně. Pokud bych byl pozitivní, tak neletím.

O Pekingu
Po příletu do Pekingu bylo na letišti dlouhatánské čekání. 

Než se vyřídily všechny formality a procedury, tak jsme čekali 
snad čtyři nebo pět hodin. Dalších pět hodin jsme cestovali au-
tobusem do olympijské vesnice Zhangjiakou. Do vesnice jezdil 
z Pekingu rychlovlak. Cesta, která měří 200 kilometrů, trvala 
necelou hodinu, ale po příletu nebyl vlak k dispozici. Pozdě-
ji jsme s rychlovlakem jeli na hokej Česko – Švýcarsko, cesta 
trvala 49 minut. Cestování mezi jednotlivými sportovišti bylo 
zdarma, takže jsem měl možnost vidět v akci i Ester Ledeckou.  

O bydlení a jídle v olympijské vesnici   
Možná by se tomu dalo říct hotel, byly to relativně velké 

baráky pro nějakých 300 lidí. Američané měli ten barák třeba 
sami pro sebe. V našem bydlely kromě nás i výpravy z Bosny 
a  Hercegoviny, Brazílie a  členové dalších výprav. Jídelna byla 
centrální pro celou vesnici, byla to taková obrovská hala. Na 
výběr bylo obrovské množství jídel. Řekněme, že zhruba 
padesát, ale z  těch padesáti byly dobré třeba jenom dvě tři. 
Spousta výprav si stěžovala na kvalitu jídla, asi po týdnu tam 
přivezli nějakého německého šéfkuchaře, ten to trošku zlepšil, 
ale ne o moc. Jídla se každý třetí den točila dokola, po nějaké 

Fyzioterapeut Mirek Kolář o olympiádě.  
Nejsilnější zážitek? Hory nad Čínou a Mongolskem
Pro sportovce je to splněný sen. Také pro fyzioterape-
uta Miroslava Koláře (38) z naší Lhoty byla olympiáda 
v čínském Pekingu dosavadním vrcholem jeho kariéry. 
Mirek byl součástí realizačního týmu reprezentace 
v  běhu na lyžích. V  Číně byl od 4.  až do 20.  února. 
„Pracuji tu pro běžce na lyžích – spolu s Kryštofem Ku-

bou, to je manžel Simony Kubové, dříve Baumrtové, která 
reprezentovala v plavání,“ vysvětloval už v průběhu olym-
piády rodák z Milevska. Společně se snowboardistkou 
Šárkou Pančochovou, která pochází z Uherského Brodu, 
to byli jediní dva účastníci her z  našeho okresu. Jaká 
byla olympiáda v Číně pohledem Miroslava Koláře?

Při finále skoku na lyžích na velkém můstku 
jsme stáli pár metrů od startujících závodníků.

ZAJÍMAVOSTI
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době jsme přišli na to, která jsou dobrá. Jídelna byla otevřená 
nonstop, včetně KFC.

O organizaci her a pracovním vytížení
Z mého pohledu probíhalo všechno v pohodě. Olympiáda 

byla dobře zorganizovaná, řekl bych, že ačkoliv vzhledem k at-
mosféře bylo malé množství diváků na škodu, práci organizáto-
rů to výrazně ulehčilo. Do areálu jsme z olympijské vesnice jez-
dili autobusem, bylo to nějakých šest sedm kilometrů. To bylo 
zorganizované také docela dobře, ale někdy se stalo, že měly au-
tobusy zpoždění, to byl problém. Obyčejně jsme vstávali mezi 
osmou a devátou. Pokud byly závody, tak jsme byli připravení 
u trati pomáhat, měli jsme náhradní hůlky nebo jsme se starali 
o občerstvení závodníků. Večer jsme standardně pracovali od 
nějakých šesti do devíti hodin, když byl akutní problém, tak 
v podstatě kdykoliv.

O nejsilnějším zážitku z Číny
Silných zážitků mám několik. Při finále skoku na lyžích na 

velkém můstku jsme stáli pár metrů od startujících závodníků, 
pořád nechápu, jak tenhle sport může někdo dělat. Také jsem 
se při běhání potkal s Alexandrem Bolshunovem (nejlepší bě-
žec na lyžích), byl kousek přede mnou, tak jsem nasadil plnou 
rychlost a předběhl ho (směje se). Úchvatný pro mne byl let nad 
severní Čínou a Mongolskem. Při cestě zpět jsem seděl u okén-
ka a pohled na zasněžené hory byla fantastický.

  Stanislav Dufka

Miroslav Kolář pracoval v Číně společně s Kryštofem Kubou.

Miroslav Kolář v na OH v Číně. 
Foto: 4 x archiv MK.

Další informace o naší obci 
naleznete na:

www.ostrozskalhota.cz
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Folklórní soubor Háječek mohl po 
dvou letech znovu uspořádat obchůzku 
po dědině. Jak už je za poslední roky ob-
vyklé, tak do kroku a také do tance hrál 
Fašankbend pod taktovkou Jarka Domi-
nika.

Všechno organizuje soubor Háje-
ček, který vede už druhým rokem Lucie 
Bachanová.  Z organizace fašanku měla 
mírné obavy.

„Abych řekla pravdu, tak jsem z toho 
měla trošku strach. Už před dvěma lety 
nebyla ta účast příliš velká. Když jsem 
ale ráno viděla, jak se masky schází, tak 
jsem byla příjemně překvapená. Mohlo 

Fašank a maškarní ples.  
Zábava se vydařila i v menším počtu, 
hodnotila Lucie Bachanová

nás být kolem padesáti, šedesáti masek, 
někteří se postupně přidávali i během 
obchůzky. Jsem za to moc vděčná,“ při-
znala Lucka Bachanová a zhodnotila ob-
chůzku:

„Na můj vkus jsme Lhotu obešli cel-
kem rychle, byli jsme hotoví už kolem 
půl třetí. Ke konci už nás bylo samozřej-
mě míň. Někteří už se společensky una-
vili, ale i tak jsme to odchodili celkem 
slušně a udělali Lhoťanům po dvou le-
tech radost z fašanku.“

Večer uspořádal Háječek v místním 
sále maškarní ples s půlnočním překva-
pením. Ten se konal v naší Lhotě po 
mnoha a mnoha letech. 

Poslední únorové sobotní ráno bylo kolem deváté hodiny ranní u hospody 
nezvykle rušno. U obecního jste mohli vidět medvěda, Červenou karkulku, 
medúzy, piráty nebo třeba indiána. To se právě fašankáři začali scházet k 
obchůzce. Krásné slunečné počasí, teplota někde kolem nuly, to všechno 
nahrávalo k tomu, že se tradiční fašank vydaří.

Folklórní soubor Háječek vede už druhým rokem 
Lucie Bachanová.

„Když jsme před Vánocemi přemýš-
leli, jestli fašank vůbec uspořádáme, tak 
myslím, že to byl Vašek Radoch, který 
navrhnul uspořádat zábavu. Nakonec 
jsme do toho byli tak zapálení, že jsme 
si řekli, že do toho půjdeme. Trošku mě 
mrzí, že nepřišlo víc lidí. Čekala jsem o 
něco větší účast, ale celkově to hodnotím 
dobře. Zábava se vydařila i v menším po-
čtu, takže to bylo super,“ povídala Lucie 
Bachanová a zároveň všechny pozvala na 
další akci. „Tak v dubnu bude jarní otví-
rání domečku. Posezení při ovárku a po-
hárku,“ dodala na závěr. 

  Stanislav Dufka

Fašank 2022. Po dvou letech se v naší Lhotě znovu konala fašanková obchůzka. Foto: std

KULTURA A TRADICE
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První březnový den namontovali 
obecní zaměstnanci zbrusu nové infor-
mační tabule naší obce. „Máme tři,“ pro-
zradil starosta Roman Tuháček a krátce 
doplnil podrobnosti: „Jedna je u začátku 
cyklostezky na Hluk. Druhá v relaxační 
zóně na Placi a třetí je u cyklostezky na 
Uherský Ostroh, stojí nad čističkou. Měl 
jsem to v hlavě už delší dobu. Jsem rád, 
že tabule stojí,“ řekl starosta.  

std
Lhota má nové informační tabule. Jsou tři. Foto: std

Lhota má nové  
informační tabule

Abychom byli přesní, tak nový traktůrek se jmenuje 
SOLIS 26 9+9, což znamená, že má devět rychlostí do-
předu a devět dozadu. 

„Byla to nejlepší nabídka ve výběrovém řízení. Traktů-
rek stál 868 tisíc a máme k němu toto příslušenství: vlečku, 
čelní nakladač, podkop, mulčovač, čelní radlici na sníh a 
štěpkovač,“ prozradil starosta Roman Tuháček.

Solis 26 je vhodný stroj pro obecní údržbu. S radlicí a 
sypačem na údržbu chodníků, na údržbu zeleně či jako ob-
služný traktor na různou práci v obci. Traktor je schválen 
k provozu na pozemních komunikacích včetně možnosti 
tažení nebržděného přívěsu.

Obec má zbrusu nového pomocníka. Traktor SOLIS 26

Solis 26 je vhodný stroj pro obecní údržbu. Stál 868 tisíc korun.  
Foto: OU Ostrožská Lhota

RŮZNÉ
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Chtěla zůstat ve svém rodném městě, 
chtěla zůstat v Ivano-Frankivsku. Týden 
po zahájení okupace Ukrajiny se Ivanna 
Hensirovská objevila v naší obci. Není 
typickým válečným uprchlíkem. Má ve 
Lhotě zázemí, má tady otce, Bohdana 
Hensirovskeho, který má už několik let 
české občanství.

„Vlastně mě do Česka vyhnala mam-
ka. Řekla: Jenom běž, máš tam otce, znáš 
to tam. Pomohla mi také firma. Cestova-
la jsem do Česka přes Rumunsko, firma 
mně koupila lístek do Vídně, tam už si 
mě vyzvedl otec. Jela jsem do známého 
prostředí, byla jsem tady už mnohokrát. 
Je tu bezpečí, mám to tady ráda, Lhota 
je můj druhý domov,“ přiznává Ivanna 
Hensirovska.  

Ivano-Frankivsk je moderní město, 
ve kterém žije přes 220 000 obyvatel a 
společně s přilehlými rajóny tvoří půl-
milionovou aglomeraci. Mnozí Lhoťa-
né město znají ze společného zájezdu v 

Lhota je můj druhý domov, říká Ukrajinka Ivanna Hensirovska
Válka na Ukrajině vyhnala z domovů tisíce Ukrajinců. Také naše Lhota poskyt-
la azyl několika ukrajinským občanům. Tady je příběh Ivanny Hensirovske. 

roce 2019. Hned první den ruské invaze 
na Ukrajinu došlo k raketovému útoku 
na místní mezinárodní letiště. I když je 
město na západě Ukrajiny, žádný klid 
tam není ani teď.

„Po městě chodí diverzanti z Ruska, 
fotí budovy a strategická místa. Dnes 
(19.3) chytili jednoho přímo v naší uli-
ci. Včera zase dopadly rakety asi 30 km 
od města. V lesích jsou velká sila, která 
bombardují,“ povídá Ivanna, která je v 
každodenním telefonickém kontaktu se 
svou matkou, ta ji informuje o aktuální 
situaci.

Proč Rusko napadlo Ukrajinu? Jak si 
Ivanna vysvětluje okupaci svojí země?

„Prezident Putin není politik, není 
ani podnikatel. Je to voják, plánuje je-
nom války. Rusko válčilo v Čečensku, v 
Gruzii, v Sýrii, je to pro něho profesní 
záležitost. Také chce mít Ukrajinu pod 
kontrolou stejně jako Bělorusko. Nemů-
že se smířit s tím, že se Rusko se zmenšu-

je a jiné státy chtějí být svobodné.“
Jak se Ukrajinci dívají na svoje ruské 

sousedy? Jak se dívají na 
Evropskou unii? „O Rus-
ko se u nás nikdo moc ne-
staral. Každý si žil svým 
životem, lidi byli rádi, 
že si můžou jít vydělat 
peníze do Evropy, nebo 
třeba i do Ruska. Touha 
Ukrajinců po vstupu do 
Evropské unie byla před 
válkou tak šedesát pro-
cent pro vstup. Zbytek 
lidí se klonil k Rusku, teď 
už nechce s Ruskem spo-
lupracovat nikdo,“ tvrdí 
Ivanna.

Jak se zapojí do živo-
ta v České republice? Má 
v plánu kino, bazén nebo 
nějakou zábavu? Jakou 
má představu o příštích 
dnech a týdnech?

„Na Ukrajině hučí 
každý den sirény. Nemů-

žu myslet na tanec a zábavu, když u nás 
umírají lidi. Nemůžu myslet na zábavu, 
když jsou mamka, bratr a moji přátelé 
v nebezpečí. Maximálně se jdu projít se 
psem nebo si jdu zacvičit. Možná se to 
časem změní, ale teď na nějakou zábavu 
nemám ani pomyšlení,“ říká na závěr 
Ivanna Hensirovska.

Stanislav Dufka

Ivanna Hensirovska nám ochotně zapózoval v parku v Hájku. Foto: Radek Bartoníček.

Ivanna Hensirovska (33)
Rodačka z Ivano-Frankivska. De-

vět let pracuje v rumunsko-kanadské 
reklamní společnosti. Otec Bohdan 
Hensirovski, matka Světlana, bratr Ja-
roslav (29). Mluví anglicky, německy a 
má základy turečtiny. Jazyky jsou jejím 
koníčkem. Má ráda zvířata – doma má 
dva psy: německého a kavkazského ov-
čáka. Říká, že její největší překvapení 
od minulé návštěvy Lhoty bylo vyschlé 
jezero po cestě z Hájku ve směru na 
Uherský Ostroh. 

UKRAJINŠTÍ PŘÁTELÉ



35

„První přišel na trénink Stan. Jme-
nuje se Stanislav, my mu říkáme Stan. 
Přivedl ho otec, to jsme ještě trénovali 
v hale. Je to tak tři týdny. Zhruba před 

V žákovském týmu trénují tři Ukrajinci.  
Mají snahu, hodnotí je trenér Dominik
O tři mladé fotbalisty se rozrostl kádr žákovského týmu naší Lhoty. Na tré-
ninku lhotských žáků se hlásili tři kluci z Ukrajiny. Další malý talent patří 
věkově ještě do přípravky.

čtrnácti dny přišli další dva kluci, to už 
jsme trénovali na hřišti. Za žáky trénují 
tři kluci a jeden je v přípravce. Mají sna-
hu se učit. Schází jim kopací techniky, 

ale důležité je, že je fotbal baví,“ hodnotil 
nové svěřence trenér Richard Dominik, a 
ještě dodal důležitou věc:

„U dětí rychle roste noha, tak je naši 
kluci vybavili kopačkami, z kterých už 
vyrostli. Vím, že je přinesli třeba Maty 
Havlík, Matyáš Dřinka a další kluci. Do-
mlouváme se všelijak, ti starší umí tro-
chu anglicky.“

Trénink lhotské přípravky pozorně 
sledovala maminka dvanáctiletého Vadi-
ma, Táňa Moroko. Do Ostrožské Lhoty 
se dostala s dětmi po pětidenní cestě ze 
severovýchodního ukrajinského města 
Sumy, které leží asi devadesát kilometrů 
od ruských hranic.

„Do Lhoty jsme přijeli 16. 3. Další 
týden už byli kluci na tréninku. U nás 
hráli jenom ve škole, žádnou soutěž,“ 
prozradila Táňa Moroko.  

To potvrdila i nová posila lhotských 
žáků Stan Popadinec. „U nás jsme hrá-
li něco jako pouliční turnaj, nikde jsem 
žádnou soutěž nehrál. O prázdninách 
jsem hrával za pouliční klub, který se 
jmenuje Barsa,“povídá fanoušek Man-
chesteru City a Dynama Kyjev.

Ukrajinští fotbalisté se ovšem budou 
muset ve svém novém klubu zaregistro-
vat přímo u mezinárodní fotbalové fede-
race FIFA. Ta požaduje doklad totožnosti 
hráče, doklad o místě pobytu a další do-
kumenty, které jsou potřeba zaslat v an-
glickém jazyce. „Víme o tom. Počítáme s 
tím, že kluky u nás zaregistrujeme,“ po-
vídá na závěr trenér lhotských žáků Ri-
chard Dominik.

          Stanislav Dufka

Zleva: Stanislav Popadinec, Vadim Moroko a Andrej Pancenko. Foto: std

Český červený kříž vyhlásil sbírku 
na pomoc okupované Ukrajině. Pro-
střednictvím místního červeného kříže 
se přidala také naše Lhota. O víkendu se 
konala v hale sbírka vybraného zdravot-
nického materiálu. Přispět bylo možné 
také penězi. A těmi přispívali Lhoťané 
nejvíc. 

„Máme tu asi tři balíčky zdravot-
nického materiálu. Lidé nosí většinou 
peníze,“ prozradila členka výboru Jit-

Ve sbírce na Ukrajinu se vybralo 56 109 korun

Lhoťané vybrali na pomoc 
Ukrajině 56 109 korun. 

Foto: Stanislav Dufka

ka Štěpánová. Všechny 
vybrané peníze půjdou 
výhradně na nákup zdra-
votnického materiálu.

V kostele se vybra-
lo 27 009 korun, celková 
suma tedy činní 56 109 
korun.

std
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Z loňské požehnané rekordní úrody 
trnek a durancií vypálil páleničář Miro-
slav Vrba během necelých čtyř měsíců 
stovky litrů lahodné slivovice. „Úroda 
byla sice bohatá, ale teklo to trošku míň. 
V září bylo sucho, to mělo také vliv,“ hlá-
sil hned na úvod našeho povídání majitel 
lhotské pálenice, který má za sebou 31. 
sezonu. Jaká byla ta první?

„Ta byla v roce 1991. Můj tchán pan 
Mikeska dostal pálenice zpět v restitu-
ci. Převedl ji na manželku a od sezony 
1991/92 jsme začali pálit, to jsem byl ješ-
tě zaměstnaný. Jako páleničáři zde byli 
pan Gottwald s panem Vlkem. Učili mě 
to, já jsem se kolem toho motal a dělal 
všechny ty administrační záležitosti. 
Dělal jsem objednávky, domlouval jsem 
odvozy výpalků a další věci kolem pále-
nice,“ vypráví šéf lhotské pálenice.

Miroslav Vrba je rodilý Brňák, naro-
dil se v nemocnici na Veveří. Do Lhoty 
tehdy jezdil většinou jen na víkendy, při 
pálenici ještě pracoval. Všechno se změ-
nilo v roce 2004. 

„To jsem celou pálenici převzal. Pá-
nové Gottvald s Vlkem se v pálenici stří-
dali. Chlapi už měli věk a nechtěli tady 
být pořád. Byli tady se mnou až do roku 

Lhoťané umí udělat dobrý kvas, říká páleničář Miroslav Vrba
Obrovská hromada výpalků vedle pálenice, nezaměnitelná vůně a klasický 
zvuk zvonku, který bylo slyšet až na dvůr. Takto nás přivítala lhotská páleni-
ce v polovině února. Sezona pálení modrého ovoce se rozjela v naší Lhotě 6. 
listopadu a skončila 19. února.

2006, nejprve přestal chodit Gottvald, 
později i Vlk. Začal jsem pálit sám, ně-
kdy mně pomáhala manželka, později 
také bratr nebo můj syn,“ říká Miroslav 
Vrba.

Lhotský páleničář má k výrobě slivo-
vice profesně velmi blízko. S manželkou 
máme doktorát z chemie a jsem kandi-
dát věd v oblasti chemického inženýr-
ství. Hned od začátku jsem věděl, o co 
v pálenici jde. Odkoukal jsem jenom tu 
manuální obsluhu,“ prozradil bez špetky 
nějakého chlubení RNDr. Miroslav Vrba, 
který pracoval jako energetik a vodohos-
podář. Věnoval se hlavně ochraně život-
ního prostředí. 

Nejvzdálenější kvas pálil 
z východoněmeckých  
Drážďan 

Je umění vypálit dobrou slivovici? 
Jak moc záleží na kvasu? Co říká odbor-
ník?

„Samozřejmě, že záleží na kvase. 
Když někdo přiveze svinstvo, tak z toho 
nevypálíte kvalitní kořalku,“ dobře ví 
Vrba a radí.

„Říkám lidem, že švestky, trnky, mají 

být vypálené do Mikuláše, pak už bývá 
kvas dost často kyselý. Ale pozor! U du-
rancií to neplatí. Musím říct, že Lhoťané 
umí udělat dobrý kvas a jsou tu k tomu 
i dobré podmínky. Co si pamatuji, tak 
taková horší nebo špatná slivovice ze 
Lhoty byla jenom ve dvou nebo třech 
případech.“

Lhotská pálenice je vyhlášená také v 
okolí – má tradici. Miroslav Vrba nemá 
o zákazníky nouzi. Kolik pálí domácích 
pěstitelů a kolik vozí kvas okolních? „Le-
tos jsem pálení ze zdravotních důvodů 
nijak zvlášť neinzeroval, ale když jsem 
ho propagoval, tak ze dvou třetin jez-
dí domácí a zbytek z okolí. Jezdí k nám 
pálit hodně z Ostrožské Nové Vsi. Už ty 
lidi znám, jsou navyklí jezdit pravidelně, 
jezdí další generace pěstitelů.“

Také nejvzdálenější zákazník má 
spojitost ze sousední vesnicí. „Nejvzdá-
lenější kvas byl z východoněmeckých 
Drážďan. Ten přivezli z Nové Vsi, byl to 
jejich nějaký známý.“ 

Jak má vypadat ten správný a kvalit-
ní kvas? „Ovoce nasypat do bečky pokud 
možno najednou a rozmělnit, posekat. 
Pokud je ovoce sušší, tak přidat na 130 
litrovou bečku asi pět litrů vlažné vody. 
Teplota při kvašení by měla být stálá, asi 
tak kolem 12 – 14 stupňů. Bečka by ne-
měla zůstávat otevřená. Tyto rady jsou 
míněny pro začínající pěstitele. Zkušený 
zákazník má jasno,“ říká s úsměvem Mi-
roslav Vrba.

V úvodu našeho povídaní jsme se 
zmínili, že Miroslav Vrba ukončil svo-
ji 31. sezonu. Reálně tedy hrozí, že byla 
jeho poslední. Pevně rozhodnutý ještě 
není. „Už asi pálit nebudu. Hlavně ze 
zdravotních důvodů. Před dvěma lety 
jsem utekl hrobníkovi z lopaty. Měl jsem 
ochrnutý organizmus a byl jsem jedenáct 
dnů v umělém spánku,“ říká na závěr na-
šeho povídání majitel lhotské pálenice.

Páleničář Miroslav Vrba v letošním roce ukončil v pálenici svoji 31. sezonu.

Miroslav Vrba (76 let), bydliště: 
Brno. Manželka Miroslava. Děti: Jiří, 
Blanka. Vnoučata: Jan, Matěj, Eva, 
Jan.  Koníčky: turistika, letecké mode-
lářství, fotbal, hokej. 

LIDÉ
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Takto to vypadá ve lhotské pálenici. Foto: 2x Stanislav Dufka

Jak dlouho stojí ve Lhotě 
pálenice

Byla tady už za první republiky, 
ale přesně vám to neřeknu. Stála na 
stejném místě, jako ta dnešní. Jen přes 
dvůr byla stará pálenice, tam se pálil 
lajtr, pak se to nosilo sem, do nové pá-
lenice. Byla tady za tehdejšího starosty 
Františka Krchňáčka, tomu tehdy také 
pálenice patřila. Od něho to manželé 
Mikeskovi v roce 1947 někdy v květnu 
koupili. Potom přišel „vítězný“ únor a 
už to bylo obecní. Tchán tu byl i něja-
kou dobu po únoru i s tchyní. Později 
už se to tady střídalo. Ta jména už si 
nepamatuji.

 Stanislav Dufka

Ve věku 70 let 
zemřel 5. prosince 
2021 bývalý předse-
da naší Lhoty. 

Řeč na rozlou-
čenou pronesla ve 
smuteční síni Milena 

Dominiková. 
Pavel Skopal se po základní škole 

vyučil soustružníkem a nastoupil do 
Letu v Kunovicích. Po ukončení základ-
ní vojenské služby se vrátil zpět do Letu.

Byl sportovec, fotbalista, trenér a v 
letech 1998-2000 předseda oddílu ko-
pané. K fotbalu vedl i své syny Richarda 
a Martina. Jako předseda svazu mládeže 
se v roce 1974 zasadil o obnovu lidové 
tradice „Hodů s právem“, která přetrvá-
vá dodnes.

V letech 1976 až 1990 byl předse-
dou MNV, druhým nejdéle stojícím v 
čele obce. V tomto období se postavila 
mateřská škola, tělocvična, opravil se 
obecní úřad a kinosál, došlo k rozvoji 
elektrické sítě, vybudoval se vodovod, 
kanalizace, plynovod, vytvořily se pod-
mínky pro výstavbu rodinných domů v 
ulicích Školní, Řádek, Chříb, vybudova-

Zemřel Pavel Skopal. V letech 1976–1990 vedl Lhotu
ly se chodníky a místní komunikace. Na 
rozvoji obce pracoval jako zastupitel až 
do 5. prosince, kdy se jeho srdce zasta-
vilo.

Pavel byl moravské nátury, veselý, 
upřímný, kamarádský, obětavý a vstříc-
ný. Dokázal navázat kontakt s dětmi 
i lidmi staršími. Byl šťastný, když měl 
kolem sebe veselou společnost, rád si 
zazpíval lidové písničky. Byl dobrým 
společníkem a bude nám chybět. 

Aktivně pracoval v myslivecké spo-
lečnosti a svazu zahrádkářů. Rád obdě-
lával vinohrad, pěstoval švestky a pak 
koštoval s kamarády výsledky své práce.

Synům i vnoučatům předával své 
životní zkušenosti, vztah k lidem, ro-
dině a práci. Jeho žena Blanka mu byla 
vždy oporou. Nacházel u ní toleranci, 
pochopení i pomocnou ruku. Svoji ži-
votní energii dokázala po dobu téměř 
padesáti let společného života přenést 
na manžela i v těch nejtěžších chvílích.

I v posledních dnech svého života, 
kdy ho trápila velká bolest, myslel na 
své nejbližší – manželku, syny, vnou-
čata. Nelze slovy vyjádřit pocity, které 
s odchodem manžela, otce, dědečka cítí 
jeho nejbližší. Uchováte si ho ve svých 

Pavel Skopal.

srdcích a ve vzpomínce.
Děkujeme Ti za všechnu práci, kte-

rou jsi vykonal pro obec a občany Os-
trožské Lhoty.

Pavle, loučím se s Tebou jménem 
zastupitelů obce, lhotských občanů, ka-
marádů a ostatních přátel.   

  Čest Tvojí památce.

Fotbalová stopa Pavla 
Skopala ve Lhotě

Svoji bohatou kariéru začal v 
roce 1964 v žácích Ostrožské Lhoty, 
o rok později přestupuje jako doros-
tenec do VŽKG Ostrava, v roce 1973 
přestupuje do Slovácké Slavie Uher-
ské Hradiště. V roce 1977 se vrátil 
zpět do Lhoty. 

Během let 1977-1981 odehrál v 
dresu Lhoty 86 zápasů a vstřelil 42 
branek. Na podzim 1981 ukončil 
hráčskou kariéru. V roce 1983 začal 
trénovat muže, v roce 1997 se stal 
předsedou fotbalu, muže trénoval 
ještě v roce 2000. Na podzim 2021 
převzal od předsedy Jana Opletala 
dárkový koš k 70. narozeninám.

VZPOMÍNKA
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Máte společnou fotku se známou osobností, sportovcem, 
hercem, zpěvákem nebo zpěvačkou? Neděláte s tím tajnosti? 
Pošlete ji (sdufka@seznam.cz), připojte krátkou informaci, kde 

Pošlete fotku s celebritou, rádi ji zveřejníme!
byla fotka pořízena, jak vznikla a kdo je jejím autorem. Rádi ji 
zveřejníme ve lhotském zpravodaji. Tady je další várka fotek, za 
které znovu moc a moc děkujeme.

Dalibor Gabriel, Petr Ratajský 
a Kateřina Smutná

Fotka je z letošní Jizerské 50. Oba 
Lhoťané tam povzbuzovali další čtve-
řici našich borců, o kterých píšeme na 
jiném místě. Vítězka slavného Vasova 
běhu a dvojnásobná šampionka Jizerské 
padesátky skončila v letošním ročníku Ji-
zerské 50 z českých závodnic na prvním 
místě. Celkově skončila na desáté příčce. 
Není bez zajímavosti, že rodačka z Jab-
lonec nad Nisou reprezentovala v letech 
2006-2016 Rakousko.

Jarka a Petr Kohůtovi a Dobiáš s Panenkou 
Fotka je z půlky července loňského roku a vznikla před zápasem 

pražské Sparty ve Vídni. Bývalá Lhoťanka Jarmila Kohůtová, rozená Do-
miniková, která je vdaná ve Velké nad Veličkou, byla s manželem Petrem 
na zápase Sparty. Oba jsou velcí fanoušci pražského klubu, v létě loňského 
roku se proto vypravili do Vídně na druhé předkolo Ligy mistrů. Zápas 
pojali jako dvoudenní výlet. Jaké bylo jejich překvapení, když se ráno u 
snídaně objevili v hotelové restauraci Antonín Panenka a Karol Dobiáš! 
Oba fotbaloví internacionálové byli na stejném utkání a ochotně se před 
hotelem vyfotili. Ještě dodejme, že Sparta Praha po prohře ve Vídni 2:1 
doma vyhrála 2:0 a postoupila do další fáze pohárů.

Mirek Dominik a Olga Baričičová
Máme tady jednu vzpomínku na vydařený Sraz Lhot a Lehot v 

naší obci. Kamarád Mirka Dominika žil v té době se známou zpě-
vačkou Olgou Baričičovou, která se poslední den srazu nečekaně 
objevila na našem hřišti. Olga je zpěvačka dechové hudby Žado-
vjáci z jihomoravských Žádovic. Žije ve slovenském Holíči, kde ji 
znají i pod jejím dívčím jménem Hrnčiríková. Olga Baričicová je 
v současné době také známa jako jedna z osobností lidové televize 
Šlágr.

Jarka a Petr Kohůtovi a Dobiáš s Panenkou. Foto: archiv PT.

Dalibor Gabriel, Petr Ratajský a Kateřina Smutná.  
Foto: std.

Mirek Dominik a Olga Baričičová, která nedávno oslavila významné  
životní jubileum. Foto: std.

Připravil Stanislav Dufka

POTKÁVÁNÍ
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Souboj obou týmů skončil na pod-
zim remízou. Domácí jsou v čele Okres-
ní soutěže, záloha Spartaku je ve stejné 

Pohár OFS Uherské Hradiště – čtvrtfinále 

SK Ostrožská Lhota – Spartak Hluk „B“ 1:2 (1:1)

Fotbalisté Lhoty v poháru skončili ve čtvrtfinále

Sen domácího týmu o finále poháru se rozplynul už ve čtvrtfinále. Lhota v 
derby nestačila na zálohu hluckého Spartaku. Rozhodnutí o výsledku padlo 
v první minutě druhé půlky. Gól z penalty vstřelil Jan Sabo. 

soutěži až na šestém místě, ale derby ve 
čtvrtfinále poháru favorita nemělo. To 
se nakonec potvrdilo. Domácí šli rychle 

do vedení, ale z jejich strany to 
bylo všechno. V závěru první 
půlky srovnal Blaha a okamži-
tě po změně stran šli do vedení 
hosté. Penaltu za faul na Vozára 
proměnil Sabo. Zbytek druhé 
půlky byl víc boj než fotbal. Za 
Lhotu mohl srovnat Fojtík, ale 
jeho vydařená střela přes hlavu 
do sítě nepropadla. Hosté se vět-
šinou úspěšně bránili a hrozili 
z brejkových situací. Lhoťanům 
citelně scházel zraněný Martin 
Zalubil.

„Do zápasu jsme vstoupili 
dobře, dali jsme branku a měli 

další šance. Postupně se hra obrátila, 
soupeř nás trošku zavřel. Bylo to bojovné 
utkání, hodně faulů. Také druhá půlka 
byla hodně rozkouskovaná, pořád se pís-
kalo. Nemohli jsme najít cestu do branky. 
Hodně scházel náš nejlepší střelec Mar-
tin Zalubil. Bohužel se v posledním přá-
teláku zranil. Doufáme, že stihne alespoň 
závěr jara. Nějak jsme museli sestavu sle-
pit, nebylo to úplně ono,“ zhodnotil zá-
pas kapitán Lhoty Miroslav Machala.

Jen připomeňme, že naši fotbalisté 
vedou tabulku Okresní soutěže. Na dru-
hé Dolní Němčí mají po podzimu nás-
kok osm bodů, bylo by velké překvapení, 
pokud by jim postup unikl.

Statistiky pohárové zápasu. Bran-
ky: 9. Kamil Horák – 40. Martin Blaha, 
46. Jan Sabo z penalty. Rozhodčí: Mah-
dal – Kubáň, Hanáček. ŽK: Horák, E. 
Pešík, Jegla, D. Pešík – Šimčík, Macha-
la. Diváci: 250.

    Stanislav DufkaNaši fotbalisté v pohárovém duelu proti Hluku.  
Zleva: Kapitán Mirek Machala, Kamil Horák a Josef 
 Fojtík. Foto: std.

Atlet Slovácké Slavie Uherské Hradiště Petr Bachan 
skončil v juniorském mistrovství Česka v běhu na 800 metrů 
na čtvrtém místě. S výsledkem závodu, který se konal v Ost-
ravě, byl spokojený.

„Kdyby mi někdo v listopadu řekl, že budu na čtvrtém mís-
tě, tak mu neuvěřím. Celý běh byl velmi vyrovnaný, všech osm 
borců doběhlo v jedné sekundě," okomentoval Petr Bachan 
mistrovství republiky, které se uskutečnilo v polovině února.

Ještě dodejme, že jeho čas na 800 metrů byl 1:57: 38. Petr 
startoval také v běhu na 1500 metrů, tam obsadil osmé místo.

std

Atlet Petr Bachan čtvrtý  
v republice

Atlet Slovácké Slavie Uherské Hradiště  
Petr Bachan. Foto: archiv PB.

SPORT
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Na tradičním mládežnickém halo-
vém klání se představily hned čtyři ka-
tegorie. Sobota patřila mladší a starší 
přípravce, v neděli se zase utkali mladší 
a starší žáci. Mladší přípravka nestačila 
jenom na Kozlovice a Dolní Němčí, s de-
seti body obsadila parádní druhé místo.

Skvělý úspěch! Mladší přípravka druhá na Bobík Cupu. Co řekli trenéři?
Druhý lednový víkend se v Hluku uskutečnil žákovský turnaj ve fotbale - Bo-
bík Cup. Mladší přípravka Lhoty vybojovala skvělé druhé místo. Na výborně 
obsazeném turnaji skončila starší přípravka a mladší žáci poslední. 

Starší přípravka i přes výhru pro-
ti Dolnímu Němčí obsadila sedmé místo. 
Mrzela hlavně těsná prohra s týmem FK 
Javořina, která rozhodla o sedmém mís-
tě. „Scházela nám přesná muška,“ dobře 
věděl trenér Josef Havlík a pokračoval 
v hodnocení: „Byli jsme v plné sestavě, 
neproměnili jsme šance, scházela nám 
přesnost v zakončení, bohužel to na lepší 
umístění nestačilo.“ Nejlepším hráčem 
byl vyhlášen Marek Kaňa. Turnaj vyhrá-
lo mužstvo Drnovic. 

Starší přípravka – brankáři: Petr 
Kolář, Marek Kaňa, Matyáš Havlík; 
hráči: Petr Kolář, Marek Kaňa, Matyáš 
Havlík, Jakub Uhříček, Milan Drexler, 
Kryštof Vaněček, Tomáš Bachan, Vojta 
Budař, Bea Frantová, Kateřina Pokor-
ná, Lukáš Kotačka, Max Zajíček.

„Ještě se nám nestalo, abychom 
skončili na nějakém turnaji 
poslední. "Trenér Richard Dominik

Mladší žáci vybojovali jeden bod za 
remízu s Březůvkami a obsadili sedmou 
příčku. Trenér Richard Dominik viděl za 
postavením mimo jiné málo vstřelených 
branek. „Vstřelili jsme tři góly, což je dost 
málo. Scházelo nám pár hráčů, kteří byli 
v karanténě. Myslím, že jsme celý turnaj 

„Výsledek byl pro nás obrovským 
překvapením. Všichni se snažili, běhali, 
bojovali, měli z fotbalu radost. Výbor-
ně chytal Lukin Kotačka, nejmenší Tobi 
Šuránek se ohromně snažil, dobře hráli 
Peťa Kolář, Marek Kaňa, Kačka Pokorná 
– musím pochválit všechny, jsou fakt vý-

odehráli s hlavou nahoře, kluci to vzali 
sportovně. Ještě se nám nestalo, abychom 
skončili na nějakém turnaji poslední.“  
Ještě dodejme, že první místo vybojovali 
mladší žáci Jaroslavic.

Mladší žáci – brankář: Matyáš Dřin-
ka; hráči: Tomáš Havlík, Ondra Ma-
tuštík, Štěpán Štěrba, Jonáš Nemečkay, 
Kryštof Vaněček, Alena Dominiková, 
Matyáš Havlík, Jakub Uhříček.

V každé kategorii se sedm družstev 
utkalo systémem „každý s každým“, hrací 

doba byla třináct minut.  Týmy umístě-
né na prvním až třetím místě obdržely 
poháry, medaile, diplomy a věcné ceny. 
Celky, které skončily na páté až sedmé 
příčce, dostaly diplomy. Ve všech čtyřech 
soutěžích byl vyhlášený také nejlepší 
brankář a nejlepší střelec. A nejlepší hráč 
z každého celku obdržel věcnou cenu,“ 
uvedl Karel Bojko, jeden z pořadatelů 
turnaje.

Stanislav Dufka

Brankář - Lukáš Kotačka. Zleva nahoře: Theodor Vítek, Tomáš Miklíček, Tobias Šuránek, Marek Kaňa, Matti Zajíček; dole: Kateřina Pokorná, 
na fotce schází Petr Kolář. Foto: sporthluk.cz

borní. Za druhé místo jsem strašně rád, 
je to pro děcka ohromné povzbuzení do 
dalšího tréninku,“ hodnotil turnaj spo-
kojený trenér Antonín Brhel. Titulem 
nejlepší hráčka mužstva byla oceněna 
Kačka Pokorná.

Mladší přípravka:
Konečné pořadí: 1. FK Dolní Něm-

čí, 2. Ostrožská Lhota, 3. SK Zlín, 4. TJ 
Nivnice, 5. Spartak Hluk, 6. FK Kozlovi-
ce, 7. FC Brumov.
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Dalibor Gabriel a Martin Pavlas. 
To byli vítězové Vánočního turnaje 
v badmintonu, který se uskutečnil 
v Ostrožské Lhotě. Podle našich 
záznamů se jednalo o desátý ročník. 
Po loňské nucené covidové pauze, 
kdy se turnaj neuskutečnil, se tři 
dny před koncem roku sešlo v hale 
slušných osm dvojic. 

Pořadatelé je rozdělili do dvou sku-
pin, tam se hrálo systémem „každý s 
každým“, ze kterého vzešlo nasazení pro 
vyřazovací boje.

Vítězové ovládli turnaj s jednou pro-
hrou ve skupině. „Stejného soupeře jsme 
měli ve finále, tam jsme jim prohru vrá-
tili,“ povídá pravidelný účastník Dalibor 
Gabriel, pro kterého to bylo vůbec první 
výhra v turnaji. „Několikrát jsem byl ve 
finále, mám i nějaké třetí místo, ale že 
bych byl první, to si nepamatuji,“ přiznal.

Druhé místo obsadila dvojice Zde-

Vánoční turnaj v badmintonu vyhráli favorité. 
Mínus? Nepřišla ani jedna žena, řekl hlavní organizátor

Dalibor Gabriel (vlevo) a Martin Pavlas. To byli 
vítězové Vánočního turnaje v badmintonu.  
Foto: Stanislav Dufka.

Výsledkový servis: Vánoční turnaj v badmintonu 10. ročník
Semifinále: Pavel Žajdlík, Zdenek Machala – Pavel Malušek, Roman Mach  2:0

 Dalibor Gabril, Martin Pavlas – Petr Bachan, Ondra Kotačka   2:0

O 3. místo:  Pavel Malušek, Roman Mach – Petr Bachan, Ondra Kotačka    2:0

Finále:  Dalibor Gabril, Martin Pavlas – Pavel Žajdlík, Zdenek Machala  2:0

Po loňské nucené covidové pauze, kdy se turnaj neuskutečnil, se tři dny před koncem roku sešlo v hale slušných osm dvojic. Foto: Martina Pavlasová.

něk Machala a Pavel Žajdlík. „Škoda pro-
hraného finálového zápasu, ale hrál jsem 
ve dvou skupinách, tak mně už v závěru 
došly síly,“ hodnotil finálový duel Zde-
nek Machala a ještě podotkl. „Mínusem 
letošního turnaje bylo, že nepřišla ani 
jedna žena, to bylo snad poprvé za celou 
dobu, co turnaj pořádáme. Do příštího 
roku to musíme vylepšit,“ sdělil hlavní 
pořadatel.  

Zdenek Machala vyhlásil na závěr 
ještě individuální ocenění. Nejstarším 
párem turnaje byl vyhlášen Václav Pavlas 
a Jaromír Štěpán, kterým bylo dohroma-
dy úctyhodných 135 let. std
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Do Lhoty přijelo přesně 29 vyzna-
vačů této oblíbené karetní hry. Byla to 
nejmenší účast za dobu lhotského klání. 
„Mariášovou ligu hrají hlavně dříve na-
rození. V době covidové pandemie mají 
obavy o svoje zdraví, “ vysvětloval menší 
účast hlavní organizátor Jakub Dominik.   

Právě Jakub Dominik se na domácí 
půdě předvedl v parádní formě. Těsně 
před koncem pětihodinového maratónu 
už tušil, že tentokrát to vyjde na stupně 
vítězů.

„Myslím, že 
budu na bedně, 
mohlo by to být i 
první místo,“ hlásil 
těsně před sečtením výsledků. Na dru-
hém místě skončil známý vinař Dušan 
Soviš ze sousední Blatnice pod Svatým 
Antonínkem, dárkový koš za třetí místo 
bral Jaroslav Čížek ze Starého Poddvo-
rova.

S pomocí pořadatelů vyhlašoval ví-
těze starosta obce Roman Tuháček, který 
vyzvedl organizátory mariášového klání.

Mariášové klání ve Lhotě ovládl Jakub Dominik
Devátý turnaj letošní Mariášové ligy se znovu po dvou letech zastavil v naší 
Lhotě. O první únorové sobotě, už tradičně, přivítala účastníky hospůdka Na 
Hřišti, také už tradičně. 

„Poděkování patří hlavně organi-
zátorům, Bohušovi a Kubovi Domini-
kovým, Vítu Lopatovi, který umožnil 
uspořádat akci v jeho pronajatých pro-
storách. Je to krásné, že se tak dokážete 
sejít a zahrát si pro mě celkem složitou 
hru,“ přiznal s úsměvem lhotský staros-
ta.

Z domácích borců startoval ještě 
34letý Vít Lopata, který svoji pozici bral. 
„Naprostá spokojenost, skončil jsem v 
lepší polovině startovního pole. Jsou i 

turnaje, na kterých 
držím statečně 
poslední příčku,“ 
okomentoval svoje 
umístění nejmlad-

ší účastník celé akce. 
Jeden z hlavních pořadatelů Bohuš 

Dominik doplatil na organizační stres a 
skončil na posledním místě. 

„Proč jsem skončil poslední? Nešla 
karta, nešlo nic, vůbec se nedařilo. Jsem 
hlavně rád, že se turnaj vydařil. Také 
bych chtěl poděkovat obecnímu úřadu 

a firmě Euronářadí, ti nám věnovali nej-
víc cen. Také jsem rád, že si udělal čas 
náš starosta, který přišel na vyhlášení 
výsledků a předávání cen,“ řekl na závěr 
ohuš Dominik.

Organizačně turnaj zajišťoval, shá-
něl ceny, oslovoval sponzory a na domácí 
půdě také vyhrál. To byl majstrštyk Jaku-
ba Dominika. Vítěze deváté sérii turnajů 
Slovácké mariášové unie. „V celkovém 

žebříčku jsem kolem pátého 
místa. Jeden turnaj jsem nehrál 
z rodinných důvodů. Myslím, 
že jinak bych byl kolem třetího 
místa. Výhra doma v žebříčku 
určitě pomůže,“ pochvaloval si 
předpokládaný posun v mariá-
šové lize vítěz lhotského zasta-
vení.

Jaké byly ambice před turna-
jem? Cítil jsi, že by to mohlo 
být na bednu? 

Doma je to vždycky složi-
té. Oproti minulému turnaji ve 
Lhotě jsme se chtěli umístit na 
vyšších pozicích. Doufal jsem, 
že budu třeba do první pětky, 
nebo do sedmičky. Že z toho 
prvního místo, to jsem opravdu 
nečekal. Jsem rád, že se to po-

Bohuš Dominik dostal cenu útěchy. 

Nejlepší z turnaje v naší Lhotě. Zleva: třetí místo bral Jaroslav Čížek ze Starého Poddvorova, vedle vítěz Jakub 
Dominik, na druhém místě skončil známý vinař Dušan Soviš. Vzadu starosta obce Roman Tuháček.  
Foto: 4x Stanislav Dufka.

Vítěz Jakub Dominik:  
Výhru jsem nečekal, jsem rád,  

že se to podařilo
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dařilo.

Kdy jsi věděl, že by to mohlo být na 
první místo?

Asi po čtvrtém kole, to jsem 18 bodů 
z 20 možných. Doufal jsem, že ještě něco 
uhraju. To se také podařilo, nikdo už 
lepší nebyl – vyšlo to.

Výhra na domácí půdě obzvlášť potěší, 
že?

Jistěže potěší. Jsem také rád, že se 
turnaj vydařil. Poděkování patří také 
sponzorům, každý z účastníků si odne-
sl nějakou cenu. Je pravda, že jsme če-
kali o maličko víc lidí, ale Mariášovou 
ligu hrají hlavně dříve narození. V době 
covidové pandemie mají obavy o svoje 
zdraví, to se dá pochopit.

Byla to tvoje první výhra?
To ne. Už bylo několik výher. V le-

tošní sezoně jsem vyhrál ve Starém Pod-
dvorově. Celkově si myslím, že mám 
kompletně za všechny turnaje na svém 
kontě, tak deset až patnáct výher. 

Vyhrál jsi a otec skončil na posledním 
místě. Čím si to vysvětluješ?

Ne pokaždé se ti turnaj podaří. 
Osobně jsem poslední nikdy neskončil, 
ale je to hra.

Stanislav Dufka

Slovácká mariášová unie.  
Turnaj Ostrožská Lhota 5. 2. 2022
1.místo:  Jakub Dominik – Ostrožská Lhota
2.místo:  Dušan Soviš – Blatnice pod Svatým Antonínkem
3.místo:  Jaroslav Čížek – Starý Poddvorov
Jediný zahraniční účastník: Jan Struhár - Moravské Lieskové. 

Další domácí borec. Spokojený Vít Lopata  
– nejmladší účastník turnaje. 
Jakub Dominik se na domácí půdě předvedl v 
parádní formě.

Na své výroční členské schůzi, kte-
rá se konala druhou březnovou sobotu, 
ocenilo vedení lhotské turistiky svého 
bývalého předsedu a také aktuálního 
kronikáře a správce bunkru Stanislava 
Kuřinu. Titul Zasloužilý člen klubu do-
stal za dlouholetou činnost a vedení klu-
bu. Titul předal předseda turistů Pavel 
Žajdlík.

Stanislav Kuřina je čtvrtým členem 
turistiky, který titul obdržel. První byl 
v roce 2004 Milan Straka, druhý v roce 
2007 František Kotačka, třetí byl v roce 
2013 Petr Radoch.

std

Turisté ocenili Stanislava Kuřinu

Titul Zasloužilý člen klubu dostal Stanislav Kuřina (vpravo) za dlouholetou činnost a vedení klubu. 
Ocenění předal předseda turistů Pavel Žajdlík. Foto: Jaromír Štěpán.
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„Měl jsem to v hlavě už asi deset let. 
Loni jsme se konečně odhodlali přihlá-
sit, ale závod se kvůli covidu jel jenom na 
dálku,“ povídá Petr Ratajský, který přišel 
o závod kvůli úrazu i v letošním roce. „Jel 
jsem kluky podpořit jako technický do-
provod. Věřím, že příští rok už to koneč-
ně vyjde,“ odhodlaně plánuje.

Závod se jel za krásného slunečného 
počasí, teplota těsně pod nulou, na hře-
bech mírně pofukovalo. Všichni Lhoťané 

Lhoťané zdolali Jizerskou 50. Pomohl i banán se solí
Jan Opletal, Richard Dominik, Ondřej Šuránek a Pavel Valčuha. To je čtveřice 
Lhoťanů, která si druhý únorový víkend střihla Jizerskou 50. Závod se po roč-
ní pauze znovu jel i s amatérskými běžkaři. Po loňském virtuální padesátce 
se mohli borci poprvé postavit do stopy legendárního a také nejslavnějšího 
českého laufu. Nápad přihlásit se na Jizerskou 50 přišel od nadšeného běž-
kaře Petra Ratajského. 

startovali jako nováčci z osmé, tedy z po-
slední vlny. První v cíli byl Jan Opletal v 
čase 5:09.48 hodin.

„Kamarád mně poradil, abych se po 
startu snažil dostat co nejblíže ke kraji 
startovního pole. Tam nebyl takový nával 
běžkařů, to se mi docela podařilo. Také 
jsem nebyl dlouho na občerstvovacích 
stanicích, dal jsem si hlt vody a valil dál, 
prakticky jsem pořád běžel. Nahoru to 
bylo v pohodě, to jsem běžel jako blesk, 

ale dolů z kopce mně nejely 
lyže, všichni mě předjížděli. Ta-
ková menší krize přišla až v sa-
mém závěru, konec závodu byl 
trošku ledový, stopa byla rychlá. 
Když jsem si po závodě sundal 
lyže, tak jsem nemohl chodit, 
ale během chvilky to přešlo,“ 
líčil svoje pocity nedávno pa-
desátiletý Jan Opletal, který byl 
celkově klasifikovaný na 3 078. 
místě. V rámci svého věku byl 

hodnocený na výborném 709. místě.
Loňskou virtuální 50 si projel Ri-

chard Dominik. Letos se postavil do sto-
py živě. Konečný čas ale nebyl podle jeho 
představ. 

„Vůbec mně nejely lyže, navíc jsem 
dostal čtrnáct dnů před závodem covid, 
trošku mě to sebralo. V loňském roce 
jsem měl také víc natrénováno. Jinak 
bylo všechno super, počasí i trať,“ po-
chválil podmínky.

Další běžkař do party byl Pavel Val-
čuha. Na začátku závodu měl menší kri-
zi, ale ve finále byl spokojený.

„Prvních asi dvanáct kilometrů jsem 
cítil bolest kolena. Měl jsem menší křeče 
do nohy, ale na radu pořadatelů jsem si 
dal banán se solí, to mně pomohlo. Sjez-
dy jsem jel opatrně, to není můj šálek 
kávy, ale jinak jsem spokojený. Jel jsem 
svým tempem, s finálovým časem jsem 
velmi spokojený. Takový jsem ani neče-
kal,“ hodnotil svůj výkon Pavel Valčuha.

Čtveřice Lhoťanů, kteří zdolali Jizerskou 50. Zleva: Richard Dominik, Jan Opletal, Ondra Šuránek a 
Pavel Valčuha. Foto: Petr Ratajský. 

Přes 7 lety byl na vozíku, 
letos zdolal Jizerskou 50 

Slavný závod přináší spoustu příbě-
hů, jeden si prožil také Lhoťan Ondřej 
Šuránek. Letošní Jizerská 50 byla pro 
něho velká výzva a také meta, kterou 
chtěl po těžké a záludné nemoci překo-
nat. Aktivní sportovec, nadšený hokejis-
ta, Ondřej Šuránek před sedmi lety ne-
čekaně ochrnul. Prakticky z ničeho nic 
přestal chodit. 

„Najednou jsem se ocitl na vozí-
ku, ochrnul jsem na nohy, nemohl jsem 
vůbec chodit. Byl jsem v rehabilitačním 
ústavu v Chuchelné, teprve po půl roce 
mě trošku rozhýbali. Jenom pomaličku 
jsem se vracel do normálu. Jsem straš-
ně rád, že jsem závod dokončil. V cíli 
mně ukápla i slza, pošlu fotky ze závodu 
masérkám a sestrám do rehabilitačního 
ústavu v Chuchelné,“ říká Ondřej Šurá-
nek a už plánuje účast na příštím roční-
ku. „Byla tu famózní atmosféra, medaili 
mám, letošní čas je výzva. Na příští roč-
ník chci víc potrénovat,“ hlásí na závěr 
sedmatřicetiletý sportovec. 
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Ještě dodejme, že Jizerskou 50 nakonec dokončilo 3 798 
závodníků ze 4 444 přihlášených. Vítěz Andreas Nygaard z 
Norska doběhl v čase 1:56:20 a bral za první místo pět tisíc 
eur. Poslední závodník doběhl v čase 7.49 hodin. Celkově bylo 
přihlášeno napříč všemi kategoriemi přes osm tisíc závodní-
ků.

Stanislav Dufka

Ondřej Šuránek si prožil na letošním Jizerské 50 svůj příběh. Foto: std.

Naše první zastávka nás čeká na ku-
želovském větrném mlýně, kde si může-
me zaparkovat auto. Jako první navštíví-
me mlýn, který je majetkem Technického 
muzea v Brně a je prohlášen za národní 
kulturní památku. Tento mlýn holand-
ského typu byl postaven v polovině 19. 
století roku 1842. Na tomto mlýně se to-
čily známé české pohádky O statečném 
kováři a Nebojsa.

Po prohlídce se vydáme po cyklo-
stezce směr Tři kameny. Cesta trvá asi 

Tip na výlet:  
Tři kameny a rozhledna Žalostiná  
Tentokrát máme tip od Aničky Fanturové a zavítáme k sousedům 
na Slovensko. Výlet si naplánujte nejlépe na celý den. Z Ostrožské 
Lhoty se vydáme směrem na Blatnici pod Svatým Antonínkem, pak 
dál přes Velkou nad Veličkou směrem na Hrubou Vrbku a do Kuže-
lova.

45 minut. Na tomto místě je 
hraničními kameny vyznače-
no rozhraní panství Lichen-
štejnů, Magnisů a Uher. Zde je 
vystavena pec, kde si můžeme 
opéct špekáček, odpočinout 
a vydatně se posílit na další 
cestu směrem na rozhlednu. 
Pak pokračujeme po cyklo-
stezce směrem k rozhledně 
Žalostiná. Cestou obdivujeme 
krásnou přírodu západního 
Slovenska. Rozhledna Žalos-
tiná neohromuje svou výškou 
ani nějakým zvláštním prove-
dením, ale jistě uchvátí svým 
krásným výhledem do okolní 
krajiny.

Rozhledna leží na travnatém hře-
benu dvou vrcholů v nadmořské výšce 
625 metrů. Nachází se v typicky kopani-
čárském regionu na katastrálním území 
obce Chvojnica, v jižním výběžku Bílých 
Karpat, jen malý kousek od hranice ČR a 
Myjavské pahorkatiny. Pokud nám vyjde 
pěkné počasí, můžeme se kochat krás-
ným výhledem na okolí. Od Tří kamenů 
je rozhledna vzdálená asi 2,5 kilometru.

Rozhledna Žalostiná byla postavena 
v roce 2009. Její výška je jen okolo 6 me-
trů a vyhlídková plošina, na kterou vede 
22 schodů, je ve výšce okolo čtyř metrů. 

Rozhledna Žalostiná, pod ní autorka reportáže 
Anna Fanturová. Foto: archiv AF.

Na tomto místě je vyznačeno z hraničních 
kamenů panství Lichtenštejnů, Magnisů a Uher. 
Foto: Anna Fanturová.

Leží v katastru slovenské obce Chvojni-
ca, okres Myjava.

Při zpáteční cestě se můžeme zastavit 
v Kuželově v restauraci U větrného mlý-
na nebo v nově otevřené kavárně Café de 
la Créme na kafíčko, zákusek a zmrzlinu.

Anna Fanturová

Máte i vy tip na výlet v blízkém 
nebo i vzdálenějším okolí? 

Napište nám, rádi ho i s vaším 
komentářem zveřejníme.
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Lukostřelec Silvestr Mach třetí v poháru 
Lukostřelec zlínského dp klubu Sil-

vestr Mach se umístil na třetím místě v 1. 
kole Moravského zemského poháru. Na 
druhou příčku mu scházel jediný bod. 
„Vždycky to může být lepší, ale s třetím 

Silvestr Mach získal v únorových závodech třetí 
místo. Foto: dp Lukostřelba Zlín.

Bývá to jedna z nejoblíbenějších akcí 
v kalendáři bývalých lhotských fotbalis-
tů – tradiční zabijačka. Po loňské pan-
demické pauze byla ta letošní ve velkém 
očekávání. Staří páni ji pro své členy a 
příznivce uspořádali poslední únorovou 
sobotu na místním hřišti. Všemu velel 
mistr řeznický Jarek Hájek. Prase bylo 
živé, vážilo 159 kilo a bylo přivezeno z 
Moravského Písku.

„Krásný kousek. Prase mělo dosta-

Staří páni uspořádali zabijačku. Prase vážilo 159 kilo
tek sádla i masa. Prostě kus, jak má být,“ 
řekl Jarek Hájek.

K celé vydařené akci se pochval-
ně vyjádřil také manažer starých pánů 
František Štergenich: „Je to tradice – je 
to úplně super akce. Řekl bych, že moc 
podobných akcí a partií jako ta naše v re-
publice není. Všem bych chtěl poděkovat 
za hladký průběh celé zabijačky. Už teď 
se těšíme na příští rok.“

std

místem jsem spokojený, byl docela silný 
vítr," krátce okomentoval svůj úspěch. 
Soutěž se konala ve Víceměřicích na Pro-
stějovsku. Silvestr závodil v kategorii ve-
teránů od 50 let.

Po loňské pauze uspořádali v únoru staří páni tradiční zabijačku. Foto: Stanislav Dufka.

Zpravodaj obce Ostrožská Lhota
Vydává: Obecní úřad Ostrožská Lhota. Vychází čtvrtletně nákladem 400 výtisků. 
Redakční rada: redaktor: Stanislav Dufka 
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Po dvou letech se v naší Lhotě  znovu konala Fašanková obchůzka

 Foto a koláž: Stanislav Dufka. 



Foto: Člověk a víra, koláž: AS


